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1.  Åben spørgetid (2021-0093187)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere
spørgsmål, begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø

En borgere motiverede sit forslag om forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og
Sortedams Sø, som lokaludvalget skal tage stilling til i mødet:
Projektet, som nok skal gennemføres i samarbejde med Østerbro Lokaludvalg og Nørrebro
Lokaludvalg, kan starte i Peblinge Sø. Granitkanten er fredet, så den skal beholdes.
Skybrudssikringsprojekterne, der omfatter Peblinge Sø og Sortedams Sø, har ikke betydning for
projektet. Projektet hviler på vilje til forskønnelse af søerne og til en bedre biodiversitet.
Projektet kan udstrækkes til også at omfatte etablering af flere øer, selv om Teknik- og
Miljøforvaltningen tidligere har været skeptisk over sådanne forslag. Etablering af rørskov har første
prioritet.

Hans-Henrik T. Ohlsen svarede, at i Parkbrugerrådet for Søerne blev forslag om rørskov afvist pga.
af fredningsforholdene.

Gunna Starck svarede, at hun er for projektet, men at det bør undersøges, om projektet er
gennemførligt, herunder om rørskoven kan gro på søbunden. Forskønnelsen vil dog formentlig blive
belastet af bylivet, fx. affald og adfærd.

Ingolf Ibus svarede, at der tidligere er blevet gennemført et lignende forsøg ved Kartoffelrækkerne.

Bent Lohmann svarede, at Teknik- og Miljøforvaltningen tidligere gennemførte et lignende
udviklingsprojekt i Søerne, men at det var svært at få noget til at gro på søbunden. I forbindelse med
en borgerdialog om Søerne for år tilbage kunne man konstatere, at folk ønsker, at Søerne skal være
som nu, men at der gerne må være mere grønt. Han foreslog, at der arbejdes videre med projektet
på baggrund af faglige input.

 

Små butikker

Sally Mountfield foreslog, at lokaludvalget drøfter, hvordan små butikker bidrager til et godt butiksliv.

Bent Lohmann svarede, at han vil komme med en indstilling om det til næste møde i lokaludvalget.
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Puljeansøgningerne

Kim Hyttel-Sørensen foreslog, at lokaludvalget kvalificerer puljeansøgningerne, fx ved at bede om
ansøgninger om bestemte temaer.

Side 4



INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referater og godkendelse af dagsordenen (2021-0093188)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referaterne af de to seneste lokaludvalgsmøder og
godkende dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 11. februar 2021
2. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 11. marts 2021
3. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referaterne af lokaludvalgsmøderne den 11. februar og den 11. marts 2021.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 11. februar
2021.
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2. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 11. marts
2021.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Kjeld A. Larsen om, at formanden orienterer om
samarbejdet med TV2 Lorry og andre lokaludvalg om det digitale borgermøde om
Lynetteholm-projektet under punkt 23 "Meddelelser". 

4. Med ovennævnte tilføjelse godkendte lokaludvalget dagsordenen for det aktuelle møde.

5. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referater og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
17. Høringssvar om placering af offentligt toilet på Nytorv 
18. Høringssvar om ændring af skoledistrikter til skoleåret 2022-2023
20. Status på "Trafikkonference 2021 - Indre By"
21. Henvendelser til lokaludvalget, april 2021
22. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, april 2021.

Bilag
1. Referat af mødet i Indre By Lokaludvalg den 11. februar 2021 (ikke på papir)
1a. Referat af mødet i Indre By Lokaludvalg den 11. februar 2021 - tillægsdagsordenen (ikke på
papir)
2. Referat af mødet i Indre By Lokaludvalg den 11. marts 2021 (ikke på papir)
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3.  Dialog med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen, Socialdemokratiet, om aktuelle
temaer (2021-0091751)

Indre By Lokaludvalg har Dialog med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen,
Socialdemokratiet, om aktuelle temaer.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter aktuelle temaer med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen,
Socialdemokratiet.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har besluttet at invitere borgerrepræsentanter til en dialog om aktuelle temaer.

Borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen har givet tilsagn om at komme til lokaludvalgets møde den
8. april 2021. 

I mødet den 11. marts 2021 besluttede lokaludvalget temaer, som det vil drøfte med Henrik Appel
Esbensen:

• Status på Bispeengbuen
• Status på Miljøzone
• Socialdemokratiet har lagt op til, at antallet af P-pladser skal reduceres. Hvordan skal det ske,

bl.a. set i lyset af beslutningen om etablering af en parkeringskælder under Dantes Plads?
• Muligheden for P-afgift på privat areal i Indre By
• Hvad ville Henrik Appel Esbensen gøre, hvis han havde flertal i Borgerrepræsentationen?
• Hvad vil Socialdemokratiet med en Hovedstad, herunder med turismen og hoteller i Indre By

samt deraf følgende faldende antal beboere?
• Ændrer Skåne läns protest noget på regeringens indstilling til Lynetteholm?
• Hvordan modtages Naturfredningsforeningens kritik af Lynetteholm?
• Hvilken holdning har Socialdemokratiet til det grønne flertals Klimaplan 2035, der bl.a.

indebærer reduktion i borgernes forbrug og nedbringelse af brugen af biomasse?
• Hvad skal der konkret til for at opnå CO2-neutralitet i København?
• Hvordan kommer der gang i København ovenpå coronakrisen?
• Når ikke "Første udkast til Restaurations- og nattelivsplan" kan vedtages, hvad kommer der

så?
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Løsning

Lokaludvalget drøfter aktuelle temaer med Henrik Appel Esbensen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

Lokaludvalget drøftede aktuelle temaer med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen,
Socialdemokratiet.
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4.  Restaurations- og nattelivet (2021-0083560)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte restaurations- og nattelivet i lyset af de politiske beslutninger om
"Første udkast til Restaurations- og nattelivsplan 2021" og på basis af input fra Restaurations-,
Nattelivs- og Eventgruppen samt lokaludvalgets formandskab.
.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter, at oplægget i løsningsafsnittet kan danne udgangspunkt for
udkastet til høringssvar, som lokaludvalget skal tage stilling til, når et nyt udkast til
Restaurations- og Nattelivsplan 2021 er i høring i lokaludvalgene.

2. at Indre By Lokaludvalg beslutter, om det skal stå for et møde for alle lokaludvalg med
Soundboks om udendørs anvendelse af højttalere.

Problemstilling

Revision af Restaurations- og Nattelivsplanen fra 2017

Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøudvalget besluttede på deres møder hhv. d. 24. og 28.
september 2020 at igangsætte en revision af Restaurations- og Nattelivsplanen fra 2017 samt at
nedsætte ’Advisory Board for Natteliv’ med en række af de centrale aktører i nattelivet til at komme med
anbefalinger til indholdet af planen.

Advisory Boardet har afholdt to møder samt flere idéudviklingsworkshops. På den baggrund har
forvaltningerne udarbejdet et fælles kommuniké (se bilaget), som beskriver arbejdet samt anbefalinger
til det videre arbejde med Restaurations- og Nattelivsplanen.

Med udgangspunkt i kommunikéet samt udvalgenes tilkendegivelser udarbejdede Kultur- og
Fritidsforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen et første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan
2021 (se bilaget).

Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 8. marts 2021

Første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 var på dagsordenen for Teknik- og Miljøudvalgets
møde den 8. marts 2021. Se Teknik- og Miljøudvalgets beslutning i bilaget. 

Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning den 17. marts 2021
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Med mail den 1. marts 2021 sendte Kultur- og Fritidsforvaltningen første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021 i høring i lokaludvalgene. Se bilaget. Svarfristen var den 31. marts 2021.

Med mail den 18. marts 2021 oplyste Kultur- og Fritidsforvaltningen, at Kultur- og Fritidsudvalget den
17. marts 2021 besluttede at tilbagevise udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 til fornyet
behandling med henblik på, at Kultur- og Fritidsforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen
udarbejder et nyt første udkast til politisk udvalgsbehandling. 

Se Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning i bilaget. Beslutningen betød, at høringen af lokaludvalgene
om "Første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021" er aflyst. Kultur- og Fritidsforvaltningen har
bedt lokaludvalgene om at se bort fra det fremsendte materiale af 1. marts 2021.

Når Kultur- og Fritidsudvalget har behandlet et nyt første udkast til en restaurations- og nattelivsplan, vil
lokaludvalgene modtage nyt materiale herom. Fristen for besvarelser er endnu ikke fastlagt.
Forvaltningen vender tilbage, når den kendes.

Lokaludvalgets drøftelse den 11. marts 2021

I mødet den 11. marts 2021 drøftede lokaludvalget høringsmaterialet, der nu er trukket tilbage. 
I bilaget ses et referat af drøftelsen.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter, at nedenstående oplæg, der er en sammenskrivning
af drøftelserne i i hhv. Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen den 18. marts 2021 og i
lokaludvalgets formandskab den 22. marts 2021, kan danne udgangspunkt for udkastet til
høringssvar, som lokaludvalget skal tage stilling til, når et nyt udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021 er i høring i lokaludvalgene.

I oplægget er der henvisninger til høringsmaterialet, der nu er trukket tilbage:
AB="Fælles kommuniké fra "Advisory Board for Natteliv"
RN="Restaurations- og Nattelivsplan 2021"
K="Katalog over initiativer i Restaurations- og nattelovsplan 2021".

 

Oplæg

Vi skal alle kunne være her

Rammerne skal være sådan,

• at nattelivet bliver trygt, sikkert og en god oplevelse for nattelivets gæster
• at nattelivsbranchen har en fornuftig forretning ud af det.
• at nattelivet bliver til at leve med for dets naboer.
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• at visionen om København som Europas bedste værtskab efterleves i både ord og handling.

Vi skal alle kunne være her.

Advisory Boards anbefalinger skal gennemføres

Anbefalingerne fra Advisory Board viser, at forvaltningen, politiet, nattelivsbranchen og borgerne er
enige om en lang række forhold, som bør omsættes til politiske beslutninger hurtigst muligt. Det
gælder:

• AB, side 3
Værtskab:
Lokaludvalget støtter, at der udvikles en overordnet om vision for nattelivet om København som
Europas bedste værtskab, der kan konkretiseres til beslutninger, som sætter ovennævnte
rammer for et natte- og restaurationsliv i København. 

• AB, side 3 og 4
Tilstedeværelse af myndigheder:
Lokaludvalget er for forslaget om flere natteværter og støjvagter i nattelivet. Det kræver
økonomi, men det er en pris, som kommunen må betale, hvis den vil have et natteliv i et
omfang, som der i den offentlige debat er udtrykt politisk ønske om.
Lokaludvalget foreslår, at ressourcerne i politiet og i kommunen til håndhævelse af love og
regler matcher behovet forstået på den måde, at håndhævelsen skal ske hurtigt og effektivt.

• AB, side 4
Kulturændring: 
Dette er den vigtigste anbefaling fra Advisory Board og nok også den sværeste at gennemføre.
Lokaludvalget mener, at kampagner, information, oplysning og nudging er en vej frem, men det
skal ske til stadighed. 
Det er lokaludvalgets  oplevelse, at hovedparten af nattelivets gæster kommer fra Københavns
omegn, så derfor skal indsatsen for kulturændringen også rettes mod borgerne i
omegnskommunerne. 
Kulturændringen kan også komme ved, at politiet konsekvent håndhæver love og regler; ikke
mindst Ordensbekendtgørelsen.
Derudover bør der være et sundhedsaspekt i forsøget på at skabe en kulturændring. I det hele
taget bør Sundheds- og Omsorgsforvaltningen og landets sundhedsmyndigheder involveres i
arbejdet med at skabe en kulturændring i nattelivet, så det i mindre grad er båret af druk.

• AB, side 4
Serveringsstedernes rammer:
Lokaludvalget er for forslaget om uddannelse af personalet i nattelivet til at forebygge og
håndtere uhensigtsmæssig adfærd.

• AB, side 4
Alternativt natteliv:
Lokaludvalget er for udvikling af alternativer til det nuværende natteliv i Indre By; et natteliv,
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som ikke præget af druk og heller ikke er baseret på kortsigtede økonomiske overvejelser og
beslutninger fra restauratørers side.

• AB, side 4, og K, side 17
Festzoner:
Umiddelbart er Refshaleøen det bedste bud på en festzone. 
En etablering af en egentlig zone for nattelivet væk fra beboelsesområder kan ske ved en
"flytning" af bevillinger fra Indre By til festzonen. Det skal undersøges, hvordan restauratører og
nattelivsgæster kan motiveres til at støtte op om ideen. Et løfte fra kommunens side om sikker
og nem offentlig transport til og fra festzonen må være en væsentlig motiveringsfaktor.
En "flytning" af bevillinger fra Indre By skal følges op med politiske beslutninger, der sikrer, at
stederne, hvor bevillinger flyttes fra, ikke overtages af nye restaurationer med bevillinger.

• AB, side 4 og 5, og K, side 16
Regulering af detailhandel: 
Advisory Board foreslår en henvendelse til Folketinget om dette. Lokaludvalget støtter initiativet,
men kommunen kan samtidig forsøge at indgå frivillige aftaler med detailhandlen om en
begrænsning af salg af alkohol..

• AB, side 5
Ansvar i Københavns Kommune:
Lokaludvalget støtter forslaget om én klageindgang til kommunen, men forslaget bør tillige
omfatte politiet. Dvs. én klageindgang til kommunen og politiet og dermed ét sted, hvor
klagerne registreres. Enheden, der får denne opgave, vil være central for et samarbejde mellem
nattelivets parter og for formidling af informationen, som skal bruges til sagsfremstillingen, der
ligger til grund for Bevillingsnævnets afgørelser om ansøgninger om bevillinger.

• AB, side 5
Renhold:
Renhold efter nattelivet skal ske under hensyntagen til Indre Bys beboere. 
Lokaludvalget støtter forslaget om at se på, om der kan bruges støjsvage køretøjer til
renovation, tømning af affaldskurve og gadefejning. Udskiftning af vognparken kræver økonomi,
men det er en pris, som kommunen må betale, hvis den vil have et natteliv i et omfang, som der
i den offentlige debat er udtrykt politisk ønske om. 
Tiltaget kan kombineres med en anden tilgang til, hvornår renovation, tømning af affaldskurve
og gadefejning skal foregå. Der skal gode grunde til, at det fortsat skal ske tidligt om morgenen.

• AB, side 5, og K, side 17
Opholdsfri zoner: 
Lokaludvalget støtter forslaget om opholdsforbudszoner og deltager gerne i arbejde med
kriterier for udpegning af sådanne områder. 
Det fremgår af K, side 17, at initiativet ikke kræver økonomi. Men alt andet lige må man nok
forvente, at politiet skal afsætte økonomi til at håndhæve alkohol/opholdsfri zoner.

• AB, side 5 og 6
Byrum og mindre trafik i Indre By:
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Lokaludvalget støtter forslaget om lukning for trafik i Indre By, hvis det har den ønskede effekt:
At holde muskelbiler, partybusser og narkohandel væk. 
Lokaludvalget foreslår, at der i nogle af de hårdest ramte gader, fx. Gothersgade mellem
Kongens Nytorv og Kronprinsessegade, skiltes med forbud mod tung trafik i bestemte tidsrum,
så partybusser hindres i at køre der.

Regulering er nødvendig

Lokaludvalget har intet ønske om at lukke for nattelivet i Indre By. Vi ønsker en levende by; det er
derfor vi bor her.

Men nattelivet skal reguleres, så det kan gå hånd i hånd med hverdagslivet, der leves i bydelen. Der
skal træffes følgende politiske beslutninger til at sikre dette; enten i en restaurations- og nattelivsplan
eller i en anden sammenhæng. Nedenfor kommenteres problemstillinger og forslag i
høringsmaterialet, der nu er trukket tilbage:

• RN, side 4
Bekæmpelse af grænseoverskridende adfærd, diskrimination, vold og narkotika: 
Samarbejde, forebyggelse, certificering og uddannelse er gode initiativer, men det må have en
konsekvens, hvis en restauration ikke lever op til forventningerne. 
Området er svært at regulere, men kommunen har i hvert fald én reguleringsmulighed:
Nattelivssteder, som ikke aktivt medvirker til at bekæmpe grænseoverskridende adfærd,
diskrimination, vold og narkotika indenfor og omkring stedet, skal ikke modtage støtte fra
kommunen. For spillesteder og lignende, der drives af kommunen eller i et partnerskab med
kommunen, bør der være en lignende sanktion.

• RN, side 4, og K, side 9
Certificering af serveringssteder:
En certificering af serveringssteder kan ske offentligt med en smiley-ordning, der dels orienterer
om, hvad serveringsstedet har tilladelse til samt om dets koncept og dels orienterer om,
hvordan stedet lever op til tilladelserne og til indsatser i forhold til bekæmpelse af vold,
narkotika, grænseoverskridende adfærd og diskrimination. Ordningen kan både gøres offentlig
på internettet og med et opslag på serveringsstedet, sådan som det i dag sker med
smiley-ordningen på spisesteder.

• RN, side 8 og K, side 12
Indskrænkelse af udeserveringsarealer:
Det fremgår, at Teknik- og Miljøforvaltningen som udgangspunkt ikke kan sige nej til
udeservering. Lokaludvalget ønsker den bemærkning uddybet. 
Udgangspunktet må være, at fodgængerareal, pladser, torve osv. ikke rummer udeservering,
men at restaurationer kan få en tilladelse, hvis forholdene er til det. Og her skal man huske, at
forholdene kan ændre sig over tid.
Derudover må der kunne arbejdes med andre kriterier end "mættethed i forhold til
udeservering", fx hensynet til naboer, omkringliggende butikker, udeserveringens indpasning i
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bymiljøet mv.
I høringsmaterialet omtales partshøring i forbindelse med afslag på ansøgninger om
udeserveringer. Det bør klart fremgå, hvem der høres ved en partshøring. Lokaludvalget
foreslår, at der også er partshøring, når forvaltningen agter at tillade en udeservering.

• RN, side 14 og K, side 5
Nattilladelser på nætter før hverdage og udvidet zone med restriktiv praksis for tildeling af
nattilladelser (inkl. ved overtagelser og fornyelser):
Lokaludvalget støtter forslaget om, at Bevillingsnævnet skal være tilbageholden med at
meddele nattilladelser efter kl. 24 på nætter før hverdage, dvs. fra søndag til torsdag.

I den offentlig debat har det været fremme, at restauratører har lagt deres forretning an på, at
der ikke sker ændringer ved overtagelse og fornyelse af bevillinger. Lokaludvalget anerkender
forretningsmodellen, og mener, at der bør etableres et forhåndstilsagnssystem, som giver
restauratørerne en sikkerhed for, hvilke ændringer der sker ved overtagelse og fornyelse af
bevillingen.

• RN, side 15 og 16, samt K, side 5 og 6
Rød zone og blå zone: 
Lokaludvalget støtter forslagene, men foreslår, at udgangspunktet i Indre By er, at i nætterne
før fredag, lørdag og søndag samt helligdage har restaurationerne nattilladelse til kl. 2. 
De øvrige nætter har de nattilladelse til kl. 24. Visse steder, hvor det ikke generer
omkringboende eller andre butikker, kan der gives nattilladelser til kl. 5. Men de skal så lukke kl.
5 og ikke fortsætte døgnet rundt, som restaurationer med kl. 5-tilladelse kan gøre i dag.

Vi kan se, at nattelivet udvikler sig i Nansensgade-kvarteret og i Adelgade/Borgergade-kvarteret
samt på Gammelholm, hvilket sandsynligvis er en følge af etableringen af varslingszonen i
Middelalderbyen. Det er altafgørende, at nattelivet ikke får lov til at sprede sig yderligere i
kvartererne rundt om Middelalderbyen. 

Lokaludvalget er opmærksom på, at en mere restriktiv regulering af restaurationerne kan føre til
oprettelsen af private klubber. Det må derfor undersøges, hvordan man med anden lovgivning
og kommunale beslutninger kan regulere private klubber, så vilkårene for private klubber og
almindelige restaurationer bliver ens.

• RN, side 17 og 18
Havnearealet: 
Lokaludvalget foreslår, at der fremover ikke gives bevillinger til restaurationer på fastliggende
både, eller alternativt, at den restriktive praksis, som nævnes i høringsmaterialet, fortsættes.
Lokaludvalget beder om at få uddybet, hvad denne praksis går ud på. 

• K, side 4
Opmærksomhed på problembevillinger:
Lokaludvalget mener, at manglende forretningsmæssige kvalifikationer, herunder underskud i
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forretningen år efter år, skal have den konsekvens, at restaurationen og/eller restauratøren ikke
kan få en bevilling. Sanktioner skal ske efter bogen, men hensynet til restaurationens og
restauratørens økonomi, hensynet til arbejdspladser mv. skal have mindre vægt end nu ved
afgørelser om bevillinger.

• K, side 6
Skærpet tilsyn med serveringssteder med mange klager:
Lokaludvalget er for forslaget. Lokaludvalget ser gerne, at der føres et bedre tilsyn med
restaurationers konceptændringer, eftersom en ændring i konceptet medfører krav om
fornyelse af en bevilling.

• K, side 9
Styrkelse af støjvagten:
Støjvagten skal være tilgængelig for borgerne i de tidsrum, restauratører har tilladelse til at
servere alkohol. Det vil sige, at hvis der er givet kl. 5-bevillinger, skal støjvagten kunne
kontaktes frem til kl. 5.

• K, side 10
TMF-tilsyn og udtalelser i bevillingssager:
Lokaludvalget er for forslaget, men vi er i tvivl om, hvorvidt den foreslåede økonomi til tiltaget er
tilstrækkelig.

• K, side 16
Tildeling af afgrænsede områder til serveringssteder:
Lokaludvalget forstår hensigten med forslaget, men er forbeholden over for tanken om, at
offentlige arealer privatiseres i aften- og nattetimerne. Borgere, der ikke er gæster i nattelivet,
vil skulle gå på gaden, hvis forslaget gennemføres.

Kommunen og politiets betjening af nattelivet

Nedenfor kommenteres forslag i høringsmaterialet, der nu er trukket tilbage, til forskellige tiltag til
betjening af nattelivet, som det er tanken, at kommunen eller politiet skal stå for. 

• RN, side 10 og K, side 13 og 14
Øget toiletkapacitet: 
Umiddelbart virker det som en god idé, men lokaludvalget tager alligevel forbehold:

• Toiletterne blåstempler, at beboelsesområder kan anvendes til fest i gaden
• Toiletterne skæmmer bybilledet
• Toiletterne bruges ikke så meget, som det kunne ønskes, bl.a. fordi

• kvinder ikke tør går derind
• folk ikke ved, hvor de er, når de skal bruge dem. Så er det nemmere og hurtigere at pisse

i gaden eller i en gård.  
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En løsning kunne være, at de eksisterende offentlige toiletter bliver bedre skiltet og at de bliver
døgnbemandet torsdag, fredag og lørdag nat samt i nætterne før helligdage. Derudover vil
etablering af toiletter på tog- og metrostationerne kunne medvirke til at nedbringe urinering i
gaderne.

K, side 3
Skærpede ordensregler, der giver politiet større mulighed for at regulere musikafspilning i det
offentlige rum:
Lokaludvalget er for forslaget, men det er afgørende, at politiet har tilstrækkelige ressourcer til
at håndhæve Ordensbekendtgørelsen.

• K, side 8
Flere natteværter:
Lokaludvalget er som nævnt for forslaget, men tiltaget skal på kommunens driftsbudget og ikke
kun være en tre-årig bevilling. Det kræver økonomi, men det er en pris, som kommunen må
betale, hvis den vil have et natteliv i et omfang, som der i den offentlige debat er udtrykt politisk
ønske om.

• K, side 8
Ordenskorps:
Lokaludvalget er for forslaget, men ser samtidig frem til, at politiet indsætter politikadetter til at
regulere forholdene i nattelivsgaderne i Indre By.

 

Kulturændring

Nedenfor kommenteres forslag i høringsmaterialet, der nu er trukket tilbage, til kampagner for
adfærds- og kulturændring.

• K, side 9
Kampagne mod vold og narkotika i nattelivet:
Lokaludvalget er for forslaget, men økonomien, der forslås afsat til initiativet, er ikke
tilstrækkelig, hvis man skal samarbejde med uddannelsesinstitutionerne i Københavns
Kommune og i omegnskommunerne om kampagnen. Desuden bør indsatsen strække sig over
flere år. 

• RN, side 11 og K, side 15
Kampagne for adfærdsændring:
Det er lokaludvalgets  oplevelse, at hovedparten af nattelivets gæster kommer fra Københavns
omegn, så derfor skal indsatsen for en adfærdsændring også rettes mod borgerne i
omegnskommunerne. Adfærdsændringen kan også komme ved, at politiet konsekvent
håndhæver love og regler; ikke mindst Ordensbekendtgørelsen.

Derudover bør der være et sundhedsaspekt i forsøget på at skabe en kulturændring. I det hele
taget bør Sundheds- og Omsorgsforvaltningen og landets sundhedsmyndigheder involveres i
arbejdet med at skabe en kulturændring i nattelivet, så det i mindre grad er båret af druk.

Side 16



Den foreslåede økonomi til projektet er utilstrækkelig. Der er tale om en stor og vedvarende
opgave, som skal på kommunens driftsbudget med et beløb, der matcher opgaven.

Lokaludvalget og beboerforeningerne i Indre By har lokalkendskab og god erfaring med
adfærden i nattelivet. Vi bidrager gerne med viden, der kan bruges som grundlag for udvikling
af kampagner og for fysiske ændringer i byrummet, som kan regulere adfærden.

Samarbejde

I høringsmaterialet foreslås forskellige tiltag og opgaver, som kommunen skal tage fat på. Man kan
med fordel inddrage andre i opgaveløsningen og dermed styrke ejerskabet til restaurations- og
nattelivsplanen. Fx:

• RN, side 7 og 8 samt K, side 18
Projekt om kontinuerlige støjmålinger i gadebilledet: 
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn kan supplere med lydmålinger, der foretages i boliger.

• RN, side 8
Synligt og helhedsorienteret tilsyn med udeserveringer: 
Restaurationsbranchen bør supplere kommunens tilsyn med selvjustits; altså  at
restauratørerne, deres bestyrere og ansatte hjælper hinanden med at holde overholde reglerne.
Det er godt naboskab, godt værtskab og hensynsfuldt overfor restaurationernes  naboer og
gæster.
 

• RN, side 9 og K, side 20
Tømning af affaldskurve og reduktion af henkastet affald: 
Restaurationsbranchen bør hjælpe kommunen med at tømme affaldskurve for take away-affald
i gader, hvor der er en koncentration af take away-steder, som betjener nattelivet. Det er godt
naboskab, godt værtskab og hensynsfuldt overfor nattelivets naboer og gæster. 

• RN, side 11 og K, side 15
Kampagne for adfærdsændring: 
Lokaludvalget og beboerforeningerne i Indre By har som nævnt lokalkendskab og god erfaring
med adfærden i nattelivet. Vi bidrager gerne med viden, der kan bruges som grundlag for
udvikling af kampagner og for fysiske ændringer i byrummet, som kan regulere adfærden.
Derudover ser vi gerne, at Sundheds- og Omsorgsforvaltningen inddrages i kampagnen, så den
får et sundhedsaspekt.

• K, side 3
Styrket dialog og samarbejde:
Lokaludvalget er for forslaget. Lokaludvalget ser frem til et reelt samarbejde med nattelivets
aktører om konkretiseringen af et godt naboskab og et godt værtskab, der går hånd i hånd med
hverdagslivet i Indre By.
Lokaludvalget foreslår, at ejendomsmæglere, der handler restaurationer, inddrages i
samarbejdet. Lokaludvalget har set salgsmaterialet for restaurationer, hvor der reklameres
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med "5-bevilling haves” eller “stor udeservering”.

• K, side 18
Klageapp:
Lokaludvalget foreslår, at forvaltningen samarbejder med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn,
der allerede har udviklet en klageapp.

Nattelivets værdi

• AB, side 3
Lokaludvalget er enig i, at nattelivet har værdi, bl.a. fordi det skaber jobs og bidrager til
kommunens og landets økonomi.

Det står dog ikke klart, hvor stor betydning nattelivet i København har for beskæftigelsen i byen
og for byens økonomi. Det står heller ikke klart, hvilke omkostninger der er for København ved
nattelivet. Det bør analyseres og indgå som grundlag for såvel kommende nattelivs- og
restaurationsplaner som kommende kommuneplaner. 

Lokaludvalget foreslår derfor, at Økonomiforvaltningen og Sundheds- og Omsorgsforvaltningen
samt Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen høres om restaurations- og nattelivsplanen
med henblik på at få svar på branchens økonomiske betydning for København, branchens
betydning for jobskabelse (gerne med oplysning om i hvilken grad jobskabelsen er til glæde for
udenlandske statsborgere)  og de afledte folkesundhedsmæssige effekter af nattelivet.

Soundboks

Lokaludvalgsmedlem Lean Milo har tidligere foreslået, at lokaludvalget holder møde med Soundboks
om virksomhedens tilgang til den udendørs anvendelse af højttalere, som virksomheden producerer
og sælger. Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter, om det skal stå for et møde for alle
lokaludvalg med Soundboks. 
Link til Soundboks: https://www.soundboks.com/dk/

Økonomi

Intet.

Videre proces

Restaurations- og Nattelivsplan 2021 skal endeligt godkendes af Borgerrepræsentationen i efteråret
2021. Inden da skal den i offentlig høring.

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede, om oplægget i løsningsafsnittet kan danne udgangspunkt for udkastet
til høringssvar, som lokaludvalget skal tage stilling til, når et nyt udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021 er i høring i lokaludvalgene. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Det skal handle om, hvad vi vil have og ikke have og om hvad restauratørerne må.
• Det skal ikke være tilladt at tage drikkevarer fra restaurationerne med ud på gaden.
• Lokaludvalget skal foreslå, at udgangspunktet i Indre By er, at i nætterne før fredag,

lørdag og søndag samt helligdage har restaurationerne nattilladelse til kl. 2. På hverdage
skal der ikke være for meget natteliv.

• Oplægget samt kommunens håndtering af nattelivet er symptombehandling. Det er som
om, at man har opgivet.

• Det er ikke lokaludvalgets opgave at varetage restauratørernes interesser, herunder
deres indtjening.

• Hvad er "værtsskab"?
• Ideen om et festområde på Refshaleøen har ikke gang på jorden.
• Man sidestiller "den levende by" med en by af berusere.
• Det er en politisk beslutning i hvilket omfang, der skal være udeserveringer.
• En regulering af nattelivet vil ikke føre til oprettelsen af private klubber.
• Der mangler undersøgelser, som dokumenterer natte- og restaurationslivets betydning for

antal arbejdspladser og herunder undersøgelser af, hvordan de ansatte i branchen
aflønnes og hvor stort gennemtrækket er.

• Natteliv og restaurationsliv er en naturlig del af det at være en metropol.
• Restauratørerne skal kunne drive forretning på de vilkår, der eksisterede, da de overtog

deres restauration.
• Der findes tal, som dokumenterer, at Indre By er et trygt sted at færdes, bl.a. kommunens

tryghedsundersøgelse.
• Restaurationerne skal tage del i de lokalområder, de ligger i. Ejerne skal forankre deres

restauration i lokalområdet og indgå i lokalsamfundet.
• Indre By er ikke trygt. Det kan man se på antallet af politiforretninger, som stiger i timerne

kl. 24-4.
• Bevillinger er ikke et salgsobjekt.
• Det ser ud som om, at KBH - Commerce & Culture ikke vil være med til at løse de

problemer, som nattelivet afstedkommer.
• En konsekvens af nattelivet er, at ejendommene i nattelivsgaderne mister værdi.

Restauratørerne må på samme måde indrette sig efter, at der med mellemrum sker
ændringer i vilkårene for deres forretning. Det går op og ned.

• Hvis udviklingen fortsætter, bliver Indre By affolket.
• Mange restauratører har fået bedre vilkår de senere år.
• At der sker vilkårsændringer, medfører ikke erstatningsansvar. Hvorfor skal der være

særlige forhold for restauratører?
• Restauratører udgør 17 % af KBH - Commerce & Cultures medlemmer.
• Lighedsprincippet fortolkes forkert. 
• Der pågår en monopolisering af nattelivet i Indre By.
• Nattelivet er ikke godt beskrevet i kommunens tryghedsundersøgelse.
• Der mangler et folkesundhedsaspekt i diskussionen om indholdet i en restaurations- og

nattelivsplan. Der bør ses på, hvad et godt menneskeliv er. Mennesket er ikke bygget til at
leve om natten.
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• Vi skal have et bæredygtigt natteliv. Oplægget i løsningsafsnittet giver anledning til
bekymring.

• Ingen i lokaludvalget er imod, at der skal være restauranter og cafeer i Indre By, men der
er modstand mod beruseres opførsel kl. 24-5. Da er der råt i bydelen,  og folk opfører sig
uansvarligt.

• Når der gives en kl. 5-bevilling til en restauration bør det fremover betyde, at
restaurationen skal lukke kl. 5.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at han i samarbejde med
sekretariatet skriver ovenstående tilkendegivelser sammen til et notat, som kan danne
udgangspunkt for udkastet til høringssvar, som lokaludvalget skal tage stilling til, når et nyt
udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 er i høring i lokaludvalgene. Inden notatet
forelægges lokaludvalget, drøftes det i Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen.

3. Lokaludvalget drøftede, om det skal stå for et møde for alle lokaludvalg med Soundboks om
udendørs anvendelse af højttalere. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Lokaludvalget har ikke fælles interesser med Soundboks.

4. Lokaludvalget besluttede at bemyndige Bent Lohmann til at tale med Soundboks om, hvad de
vil.

Bilag
1. Første udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 (ikke på papir)
2. Katalog over initiativer i Restaurations- og Nattelivsplanen (ikke på papir)
3. Kommuniké fra Advisory Board for Natteliv (ikke på papir)
4. Samlede skriftlige anbefalinger fra aktørerne i Advisory Board for Natteliv (ikke på papir)
5. Kultur- og Fritidsudvalgets beslutning den 17. marts 2021 om første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021
6. Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 8. marts 2021 om første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021
7. Indre By Lokaludvalgs drøftelse den 11. marts 2021 om første udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Borgerdialog om trafik- og byrumsforsøg i Middelalderbyen (2021-0091990)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om planlægning
og gennemførelse af borgerdialog om trafik- og byrumsforslag i Middelalderbyen i maj-oktober 2021.

 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter at samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om
planlægning og gennemførelse af borgerdialog om trafik- og byrumsforslag i Middelalderbyen i
maj-oktober 2021, jf. løsningsafsnittet og notatet i bilaget fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til sammen med lokaludvalgets formandskab,
sekretariatet og Teknik- og Miljøforvaltningen at planlægge og gennemføre borgerdialog om
trafik- og byrumsforslag i Middelalderbyen.

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 30.000 kr. til borgerdialogen.

Problemstilling

Teknik- og Miljøudvalgets beslutninger den 15. marts 2021

Teknik- og Miljøudvalget behandlede den 15. marts 2021 en indstilling fra Teknik- og
Miljøforvaltningen om temaer og strækninger for byrums- og trafikforsøg i sommeren 2021.
Forsøgene vil vare i op til fire måneder i perioden juni-september 2021, hvorefter forsøgene fjernes
igen. Teknik- og Miljøudvalget får ultimo 2021 et orienteringsnotat om forsøgenes resultater.
Evalueringen af forsøgene vil indgå i den samlede byrums- og trafikplan, som forelægges
Borgerrepræsentationen medio 2022.

Efter Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 15. marts 2021 arbejdes der videre med den fysiske
udformning af forsøg på følgende strækninger med temaer i prioriteret rækkefølge:

• Vestergade. Natteliv og adfærd.
• Skindergade. Gågade med kørsel tilladt.
• Dyrkøb. Grøn oase.
• Klosterstræde – Hyskenstræde – Naboløs. Smutvej.
• Lille Kongensgade – Store Kirkestræde. Gågade med kørsel tilladt.

Socialdemokratiet, Radikale Venstre, Socialistisk Folkeparti, Enhedslisten og Alternativet afgav
følgende protokolbemærkning:
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”Partierne støtter, at antallet af forsøg, som kommunen igangsætter sommeren 2021 bliver 5 og ikke
7. Men samtidig ønsker vi, at der gives mulighed for, at beboere og erhvervsdrivende i en gade i
samarbejde kan få tilladelse til forsøg. Det er i tråd med Borgerrepræsentationens tidligere
vedtagelse om frigader.” 

Borgerdialog

Lokaludvalgets formandskab har to gange i februar-marts 2021 talt med projektlederne i Teknik- og
Miljøforvaltningen om opmærksomhedspunkter ved forsøgene og om samarbejde mellem
forvaltningen og lokaludvalget om borgerdialog om forslaget.

Løsning

Jf. notatet i bilaget fra Teknik- og Miljøforvaltningen er målet med at samarbejde om
involveringsaktiviteterne at kvalificere dialogen om, hvad byrummet i gaderne skal bruges til.  

Teknik- og Miljøforvaltningen foreslår følgende tidsplan for det videre samarbejde med lokaludvalget:

• April-maj: Kvalificering af proces og arrangementer, aftale fordeling af opgaver i samarbejdet
• Maj-oktober: Gennemførelse af aktiviteter og arrangementer med fokus på erfaringer fra

forsøgene på de udvalgte fem strækninger og fokus på input til udarbejdelse af Byrums- og
trafikplan for hele Middelalderbyen

Eksempler på mulige former for involvering i samarbejde mellem forvaltningen og lokaludvalget:

• Debatvognen på udvalgte steder i byen på forskellige dage
• Fokusgrupper, byvandringer eller lignende til indsamling af lokal viden om mødesteder, lokal

identitet, lokal historie osv.
• Kvarters-møder med borgere og erhvervsdrivende. Hvordan belyser vi Middelalderbyen

kvartervis?
• Digitale borgermøder med debat (hvis fortsat begrænsning af forsamlinger pga. Corona)
• Fælles information løbende i lokaludvalgets nyhedsbrev 
• Spørgeskema, evt. via Indre By Borgerpanel 
• Spot-interviews fx med chauffører eller andre

 

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 30.000 kr. til borgerdialogen om trafik- og
byrumsforsøg i Middelalderbyen. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter. Teknik- og
Miljøforvaltningen har afsat en tilsvarende ramme til borgerdialogen. 

Videre proces

Se ovenfor.
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Beslutning
Til mødet forelå et oplæg fra Sally Mountfield om Vestergade. Se bilaget.

 

1. Lokaludvalget drøftede trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen i maj-oktober 2021. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen: 

• Udeserveringerne skal ikke udvides. Det er ikke velerhvervede rettigheder.
• Hvis der skal være forsøg med Lille Kongensgade – Store Kirkestræde som gågade med

kørsel tilladt skal taxiholdepladsen på Højbro Plads flyttes.
• Er det en god idé med trafik- og byrumsforsøg på strækningen Vestergade-Skindergade?

Der bør være observatører ved afspærringerne, fx. natteværterne.
• Man skal være opmærksom på, at selv om fodgængere på gaden respekteres af

bilisterne i dagtimerne, er det ikke tilfældet, når mørket falder på.
• I forbindelse med trafik- og byrumsforsøget "Klosterstræde – Hyskenstræde – Naboløs,

Smutvej" bør parkeringspladserne fjernes, da muskelbiler kører hurtigt på den strækning.
Forsøget vil derfor være nemmere at gennemføre uden parkerede biler.

• Der bør placeres et sorteringspunkt og en parkeringsplads for dele-ladcykler på Dyrkøb.
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn bør involveres i trafik- og byrumsforsøget på
Dyrkøb.

• Sorteringspunktet kan placeres på den del af Dyrkøb, der vender ud mod Nørregade.
• Udeserveringerne skal udvides. De giver mere liv og vil være godt for detailhandlen. Det

er en forudsætning, at regler og lovgivningen overholdes.
• Udeserveringer er ikke godt for de små forretninger. Det vil medføre huslejestigninger for

dem. 
• Fx på Gammeltorv sælges restaurationer med udeserveringer.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at bemyndige ham til
• at sende ovennævnte bemærkninger til Teknik- og Miljøforvaltningen.
• at sende oplægget fra Sally Mountfield om Vestergade til Teknik- og Miljøforvaltningen.

3. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen om planlægning og
gennemførelse af borgerdialog om trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen i maj-oktober
2021, jf. løsningsafsnittet og notatet i bilaget fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

4. Lokaludvalget udpegede lokaludvalgets formandskab og Kjeld A. Larsen samt Marietta Bonnet
for så vidt angår forsøget i Dyrkøb og Sally Mountfield for så vidt angår forsøget i Vestergade til
at planlægge og gennemføre borgerdialog om trafik- og byrumsforslag i Middelalderbyen
sammen med Teknik- og Miljøforvaltningen og sekretariatet.

5. Lokaludvalget besluttede at afsætte en ramme på 30.000 kr. til borgerdialogen.

Bilag
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1. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om samarbejde om involvering af københavnere i mindre
biltrafik i Middelalderbyen
2. Ny bilag: Sally Mountfield om byrumsforsøg og natteliv i Vestergade
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø (2021-0091877)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det skal støtte et forslag om forskønnelse og bedre
biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø. Desuden skal lokaludvalget drøfte den inddragende
proces for byens borgere omkring en fremtidig strategi for biodiversitet i byen, som Teknik- og
Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen har igangsat.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal støtte et forslag fra en borger
om forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø. Se bilaget og afsnittet
"Problemstilling".

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det sammen med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn skal søge om penge fra Københavns Kommunes nye pulje til biodiversitet til et
projekt om forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø. Se bilaget og
afsnittet "Problemstilling".

3. at Indre By Lokaludvalg drøfter den inddragende proces for byens borgere omkring en fremtidig
strategi for biodiversitet i byen, som Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen har
igangsat. Se bilaget og afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag

En borger har sendt et forslag til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om forskønnelse og bedre
biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø. Se bilaget. Lokaludvalgsmedlemmerne Susan Brinck,
Kjeld A. Larsen og Marietta Bonnet, der alle sidder i Miljøpunkt Indre By & Christianshavns
bestyrelse, foreslår, at lokaludvalget drøfter og udtrykker støtte til forslaget.

De oplyser, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn støtter projektet og gerne vil formidle det, bl.a.
ved at skaffe studerende, f.eks. landskabsarkitektstuderende, til at udføre de påkrævede illustrationer
og det øvrige projektarbejde.

Det er tanken, at brugerne af området skal komme med input til, hvor det vil være rart med adgang til
vandet og evt. andre hensyn, der skal tages. 

 

Udvikling af en biodiversitetsstrategi med visioner og mål
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Jf. budgetnotatet "TM190 Udvikling af en biodiversitetsstrategi med visioner og mål", der ses i bilaget,
er der på kommunens budget for 2021 afsat penge til en proces for og udvikling af en
biodiversitetsstrategi for København.

Firmaet Good Company samarbejder med Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen om
at planlægge en inddragende proces for byens borgere omkring en fremtidig strategi for biodiversitet i
byen.

I den forbindelse har Good Company afholdt en pilot-workshop den 23. marts 2021, som skulle
kvalificere det videre arbejde med inddragelse. med lokaludvalgets sekretariatets mellemkomst
deltog en borger fra Indre By. 

Formålet var at afprøve en model for at tale om vilde visioner for naturen og biodiversitet i
Københavns Kommune, samt at få de første ’typer’ af visioner klar, så de input kan danne grundlag
for det videre arbejde.

Københavns Kommunes nye pulje til biodiversitet

Københavns Kommune har oprettet en pulje, hvor man som borger, forening eller lokaludvalg
kan søge penge til lokale projekter, der skaber mere og bedre bynatur og biodiversitet. Tildelingen af
midler skal tage hensyn til en målsætning om spredning af aktiviteter i de enkelte bydele. Der er
ansøgningsfrist den 18. april og 29. august 2021.

Puljen administreres af Teknik- og Miljøforvaltningen, og Danmarks Naturfredningsforening og skal
bidrage til at øge kvaliteten af de borgerdrevne initiativer. 

Det er et krav, at:

• projektet ikke må være påbegyndt, før ansøgningen er færdigbehandlet,
• projektet skal starte samme år, som der tilleles midler,
• ved anlægslignende projekter skal grundejer have givet tilladelse,
• hvis der søges midler til et projekt i et af kommunens grønne områder, skal projektet være i

overensstemmelse med den gældende udviklingsplan.

Der lægges vægt på, at:

• der foreligger en plan for fremtidig drift og vedligeholdelse ved initiativer, der har karakter af
anlægsprojekter,

• initiativet henvender sig til og er tilrettelagt for københavnerne,
• initiativet fremmer udviklingen af en grøn bydel med øget biodiversitet,
• initiativet understøtter et eller flere af målene i biodiversitetsstrategien, når denne foreligger,
• der ved større projekter indgår lokale samarbejdspartnere og, at aktiviteten kommer mange til

gavn.

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal støtte forslaget fra borgeren
om forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø.

Derudover foreslår formanden, at lokaludvalget drøfter, om og beslutter, om det sammen med
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn skal søge om penge fra Københavns Kommunes nye pulje til
biodiversitet til et projekt om forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø.

Endelig foreslår formanden, at lokaludvalget drøfter den inddragende proces for byens borgere
omkring en fremtidig strategi for biodiversitet i byen, som Teknik- og Miljøforvaltningen og
Økonomiforvaltningen har igangsat.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at bemyndige ham til at spørge
Teknik- og Miljøforvaltningen om, hvorvidt

• bunden i Peblinge Sø og Sortedams Sø  er egnet til det foreslåede biodiversitetsprojekt.
• fredningsforholdene for Peblinge Sø og Sortedams Sø  er en hindring for det foreslåede

biodiversitetsprojekt.
• der er andre forhold, som kan være en hindring for det foreslåede biodiversitetsprojekt.

Bilag
1. Lav Sortedams- og Peblingesøen lige så smukke som Sct. Jørgens Sø
2. Biodiversitetspulje
3. Budgetnotat om biodiversitetsstrategi
4. Visualisering af forslag: Søpavillonen
5. Visualisering af forslag: Nørre Søgade
6. Visualisering af forslag: Dronning Louises Bro
7. Visualisering af forslag: Fiskeøen
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Store skoler på små grunde (2021-0037865)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget og Børne- og
Ungdomsudvalget med forslag om endnu en skole i Indre By og med forslag om også at have fokus
på opholdsarealerne for skolebørn i de private skoler.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Børne- og
Ungdomsudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet, med forslag om endnu en skole i Indre By
og med forslag om også at have fokus på opholdsarealerne for skolebørn i de private skoler.

2. at Indre By Lokaludvalg ikke er medunderskriver på et brev fra lokaludvalgene til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg har
foreslået med mail den 5. februar 2021, jf. løsningsafsnittet. Se det foreslåede brev i bilaget.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalgs beslutning den 14. januar 2021

Fra referatet af lokaludvalgets møde den 14. januar 2021:

1. Lokaludvalget drøftede forslaget til brev til Amager Vest Lokaludvalg og Børne- og
Ungdomsforvaltningen om store skoler på for små grunde, der fremgår af løsningsafsnittet.
Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• I Indre By er der samme problemstilling som i Amager Vest. Der kommer stadig flere
børn i Indre Bys folkeskoler, hvorfor der er mindre plads. Der er behov for en ny skole i
bydelen.

• At bruge parker og grønne områder til opholdsareal for børn i frikvarterer er
ressourcekrævende. Det vil have karakter af udflugter. 

• De store skoler på små grunde skriver sig ind i historien om kampen om pladsen i
byrummet.

• Når der planlægges, skal dagliglivet tænkes ind. 
• I brevet, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår, er der en passus om urimelige krav til

arkitekter og designere. Den passus bør udgå af brevet.
• Børn skal have frikvarter ved skolen, hvor de går.
• Børn skal ikke have langt til skolen. 
• Privatskolerne i Indre By har ingen friarealer.
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• Lokaludvalget bør tage udgangspunkt i Indre By Bydelsplan 2017-20, når det skal
forholde sig til skoleområdet.

2. På forslag fra Bent Lohmann udsatte lokaludvalget sagen til lokaludvalgsmødet den 11.
februar 2021, idet lokaludvalget får et nyt udkast til brev.

 

Forsøg med at give skoler råderet over offentlige arealer til leg og ophold i skoletiden

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 1. februar 2021 at pålægge Teknik- og Miljøforvaltningen med
inddragelse af Børne- og Ungdomsforvaltningen at udarbejde et forslag til politisk behandling om
mulighederne for, på baggrund af ansøgninger fra folkeskoler, at gennemføre forsøg, hvor folkeskoler
med små udearealer får mulighed for at inddrage omkringliggende offentlige vejarealer til leg og ophold
i skoletiden. Forvaltningen skal undersøge de sikkerhedsmæssige samt de trafikale konsekvenser ved
forslaget. Forslaget skal forelægges Teknik- og Miljøudvalget senest i april måned.

Se forslaget i bilaget.

 

Lokaludvalgets beslutning i møderne den 11. februar og 11. marts 2021

I møderne den 11. februar og den 11. marts 2021 besluttede lokaludvalget at udsætter sagen til det
efterfølgende møde.

Nedenstående afsnit "Nyt udkast til brev fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen" er nyt i
forhold til sagen, som var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 11. februar 2021.

Nyt udkast til brev fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen

Med mail den 5. februar 2021 har Amager Vest Lokaludvalg sendt de øvrige lokaludvalg et rettet brevet
fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde for dermed at 
imødekomme diverse forslag og forbehold fra lokaludvalgene i forhold til det første udkast. Se bilaget.   
          

Brevet er også sendt til Børns Vilkår, Red Barnet, Danske Skoleelever, Naturfamilier,
Skolelederforeningen og Dansk Lærerforening. Amager Vest Lokaludvalg oplyser, at Skole & forældre
København og Københavns Lærerforening allerede har tilkendegivet, at de vil være medunderskriver
på brevet.

 Der kommer ikke til at være endnu en runde med rettelser. Lokaludvalgene skal være medunderskriver
på brevet i den form, det har nu. Eller lade være. Dog kan et lokaludvalgs særlige særlige forhold eller
forbehold komme med i et bilag med en kort forklaring, jf. eksemplet fra Nørrebro Lokaludvalg, der ses i
bilaget.

Amager Vest Lokaludvalg efterlyser flere eksempler på store skoler på små grunde i København (se
bilaget), der kan understøtte pointen med brevet til Borgerrepræsentationen.  Det kan være færdige
skoler, kommende skoler, kommende udvidelser osv., hvor der mangler udearealer.
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Amager Vest Lokaludvalgs frist til de øvrige lokaludvalg for at meddele, om de vil være
medunderskrivere, var den 1. marts 2021. Amager Vest Lokaludvalgs frist til de øvrige lokaludvalg for at
meddele, om de vil være medunderskrivere, var den 1. marts 2021. Amager Vest Lokaludvalgs
sekretariat oplyste den 26. marts 2021, at brevet ikke er sendt endnu og at Indre By Lokaludvalg godt
kan nå at være medunderskriver på brevet.

 

Løsning

Med inspiration fra bl.a. Indre By Bydelsplan foreslår formanden, at lokaludvalget skriver til Teknik-
og Miljøudvalget og Børne- og Ungdomsudvalget:

"Tilvejebringelse af gode vilkår for børnefamilier bør være blandt fikspunkterne for planlægning i Indre
By. Der skal være boliger for dem, der skal være lys og luft, og børneinstitutionerne og skolerne skal
kunne rumme børnene. Alt andet lige støtter lokaludvalget folkeskoleprincippet, men det kræver, at
folkeskolerne i Indre By kan imødekomme pladsbehovet og herunder have tilstrækkeligt udendørs
opholdsareal til skolebørnene.

I lokaludvalget har vi noteret os, dels at der er et forholdsvist stort antal privatskoler i bydelen og dels
at folkeskolerne i Indre By ikke kan rumme flere elever.

Som en løsning på presset på folkeskolerne i Indre By og dermed på skolernes opholdsarealer til
børn foreslår vi, at man undersøger muligheden for at indrette en ny folkeskole i en eksisterende
bygning i bydelen og herunder undersøger, om opholdsareal til skolens børn kan etableres på taget
af bygningen.

Lokaludvalget er bekendt med beslutningen den 1. februar 2021 i Teknik- og Miljøudvalget om, at der
skal undersøges, om folkeskoler med små udearealer kan inddrage omkringliggende offentlige
vejarealer til leg og ophold i skoletiden. Ideen praktiseres allerede i et vist omfang på Den
Classenske Legatskole og kan måske også give mening for de andre folkeskoler i Indre By.

Men medlemsforslaget kan efter vores vurdering især give mening for de private skoler i Indre By,
hvorfor vi opfordrer til, at man indtænker de private skoler i det videre arbejde med forslaget.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Hvis lokaludvalget godkender ovennævnte brev, foreslår formanden, at lokaludvalget ikke er
medunderskriver på brevet fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om store skoler på små
grunde, som Amager Vest Lokaludvalg har foreslået med mail den 5. februar 2021.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet brevet i løsningsafsnittet, sender sekretariatet det til medlemmerne af
Teknik- og Miljøudvalget og Børne- og Ungdomsudvalget.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at Indre By Lokaludvalg er
medunderskriver på et brev fra lokaludvalgene til Borgerrepræsentationen om store skoler på
små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg har foreslået med mail den 5. februar 2021, jf.
løsningsafsnittet og bilaget, idet lokaludvalget er imod legepladser og opholdsarealer på tage.

2. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at følgende slettes: 
"og herunder undersøger, om opholdsareal til skolens børn kan etableres på taget af
bygningen."

Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Børne- og Ungdomsudvalget,
der fremgår af løsningsafsnittet, med forslag om endnu en skole i Indre By og med forslag om
også at have fokus på opholdsarealerne for skolebørn i de private skoler, med det tiltrådte
ændringsforslag.

Bilag
1. Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 1. februar 2021 vedr. forslag om forsøg med at give
skoler råderet over offentlige arealer til leg og ophold i skoletiden
2. Nyt forslag til brev fra lokaludvalgene
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Svenskegade-kvarterets postnummer (2021-0067165)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, om det skal foreslå PostNord at ændre postnummer  i
Svenskegade-kvarteret. 

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter en borgerhenvendelse vedrørende ønske om ændring af
postnummeret i Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne. Se kortbilaget.

2. Indre By Lokalvalg beslutter, om det skal anmode PostNord om at ændre postnummer i
Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne, så området kommer til at høre med i
København K.. 

Problemstilling

En borger har i mail den 7. januar 2021 henvendt sig til lokaludvalget for at få ændret postnummeret i
Svenskegade-kvarteret og i Kartoffelrækkerne. Se kortbilaget. Borgeren skriver, at hele
Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne har postnummeret 2100 København Ø, men at
området geografisk og politisk hører til Indre By. Ifølge borgeren har postnummeret betydning for
kvadratmeterprisen. 

Lignende sag fra 2018

Sekretariatet har med en Google-søgning undersøgt, hvordan et kvarter kan få et nyt postnummer.

I et brev fra den 16. oktober 2018 afviser PostNord en anmodning fra Køge Kommune om en
postnummerændring. PostNord lægger i deres vurdering vægt på, at der blandt de berørte beboere
og virksomheder skal være et markant flertal for en ændring. I sagen fra Køge Kommune ønskede
27,6 % en ændring af postnummeret, hvilket PostNord ikke tolkede som et markant flertal.

Der står der videre, at Postnord har erfaret, at ændringer af postnummergrænser forårsager
væsentlige problemer i leveringskvaliteten i lang tid efter, at ændringen er sket. Hertil skal man
lægge, at postnummersystemet helt primært er til af hensyn til postbefordrende virksomheders
produktionsapparater og således fungerer og skal fungere ganske uafhængigt af kommunale og
andre offentlige geografiske grænsedragninger.  

 

Lokaludvalgets beslutning den 11. marts 2021
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Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 11. marts 2021, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter borgerhenvendelsen og beslutter, om det skal gå videre
med at få ændret postnummer i Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne, så området kommer
til at høre med i København K.. 

Økonomi

Intet. 

Videre proces

Afhænger af drøftelsen. 

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede en borgerhenvendelse vedrørende ønske om ændring af postnummeret
i Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Lokaludvalget skal ikke gå videre med sagen.
• Hvis lokaludvalget skal tage sagen op, skal det ske med en lokal høring. Men

lokaludvalget bør ikke tage sagen op. Det må være op til beboerne selv at gå videre med
forslaget om ændring af postnummer, hvis de vil.

• Lokaludvalget kan tage sagen op på et kvarter-møde, når det bliver muligt at holde fysiske
møder igen.

• Bydelsgrænserne er underlige. En del af København V hører til Indre By.
• Beboere i den nordlige område af København V-delen af Indre By deler parkeringszone

med beboere på Vesterbro, men ikke med Nansensgade-kvarteret. Grænserne er
ulogiske.

• En ændring af postnummer vil få indflydelse på forsikringspriserne.
• Lokaludvalget kan tage spørgsmålet om grænser i København V-delen af Indre By op på

et kvarter-møde.
 

2. Lokalvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget venter med at anmode
PostNord om at ændre postnummer i Svenskegade-kvarteret samt Kartoffelrækkerne, så
området kommer til at høre med i København K., til det har talt med beboerne om forslaget på
et kvarter-møde.

Bilag
1. Kort over København K
2. Kort: Svenskegade-kvarteret og Kartoffelrækkerne
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Tilpasning af lokaludvalg (2021-0092353)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte status på tilpasning af lokaludvalg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter status på tilpasning af lokaludvalg, jf. referatet af mødet i
Gruppeformandskredsen den 26. februar 2021.

Problemstilling

Gruppeformandskredsen er et rådgivende udvalg under Økonomiudvalget, som består af
overborgmesteren, Borgerrepræsentationens 2 næstformænd samt en repræsentant fra hver af
Borgerrepræsentationens partier (partiernes gruppeformænd).

Den 26. februar 2021 behandlede Gruppeformandskredsen en indstilling fra Økonomiforvaltningen
om forslag til tilpasninger af lokaludvalg. Se indstillingen og referatet i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, lokaludvalget drøfter status på tilpasning af lokaludvalg, jf. referatet af mødet i
Gruppeformandskredsen den 26. februar 2021.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Det forventes, at sagen om tilpasning af lokaludvalg behandles i Økonomiudvalget den 13. april
2021.

Bilag

1. Link til indstillingen med bilag samt Gruppeformandskredsens beslutning den 26. februar 2021:

Gruppeformandskredsen: Forslag til tilpasninger af lokaludvalg
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede status på tilpasning af lokaludvalg, jf. referatet af mødet i
Gruppeformandskredsen den 26. februar 2021. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Gruppeformandskredsen har ikke taget Indre By Lokaludvalgs ønske om at ændre
bydelsgrænsen mod Østerbro med. Der er heller ikke lagt op til, at hver bydel skal have
deres eget lokaludvalgssekretariat.

• Der er lagt op til, at lokaludvalgene ikke må anvende puljemidler til aktiviteter, der strider
imod politiske beslutninger, som Borgerrepræsentationen har truffet.

• Valgproceduren er ikke klar.
• Valget af suppleanter er noget rod og ikke gennemtænkt.
• Hvad sker der, hvis et parti midt i valgperioden ønsker at besætte en plads i lokaludvalget,

som er overgået til foreningerne, fordi partiet ikke besatte pladsen i starten af
valgperioden? 

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at bede Økonomiforvaltningen om svar på de
spørgsmål, som lokaludvalget har vedrørende tilpasning af lokaludvalg.

Bilag
1. Indstilling (uden bilag) og Gruppeformandskredsens beslutning den 26. februar 2021
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10.  Valgmøde og debatvognsarrangement forud for kommunevalget (2021-0038130)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, at det er vært for et valgmøde forud for kommunevalget den 16.
november 2021 med fokus på temaerne "Det gode byliv" og "Hvad skal vi gøre ved festen?"  og  -
som optakt til valgmødet - at det er vært for et debatvognsarrangement den 27. oktober 2021. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg er vært for et valgmøde den 3. november 2021 forud for
kommunevalget med fokus på temaerne "Det gode byliv" og "Hvad skal vi gøre ved festen?"  

2. at Indre By Lokaludvalg afholder et debatvognsarrangement den 27. oktober 2021 et centralt
sted i bydelen som optakt til valgmødet den 3. november 2021.  

3. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 60.000 kr. til valgmødet. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

4. at Indre By Lokaludvalg godkender, at formandskabet tilrettelægger og gennemfører valgmødet
i samarbejde med sekretariatet.

 

Problemstilling

Der er kommunevalg den 16. november 2021.

 

Lokaludvalgets beslutninger i mødet den 11. februar og den 11. marts 2021

I møderne den 11. februar og 11. marts 2021 udsatte lokaludvalget sagen til det efterfølgende møde.

Løsningsafsnittet nedenfor er ændret i forhold til løsningsafsnittet, som fremgik af sagen, som
lokaludvalget skulle tage stilling til den 11. februar og den 11. marts 2021.

 

Løsning

Valgmøde

Som optakt til kommunevalget den 16. november 2021 er lokaludvalget vært for et valgmøde den 3.
november 2021 med fokus på temaerne "Det gode byliv" og "Hvad skal vi gøre ved festen?"  
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Partierne, som i dag er repræsenteret i Borgerrepræsentationen, inviteres til at deltage i valgmødet
med en lokal kandidat til Borgerrepræsentationen. Endvidere inviteres partier, som vurderes have
gode muligheder for at blive valgt ind i Borgerrepræsentationen, til at deltage med en lokal kandidat.

Formandskabet tilrettelægger og gennemfører valgmødet i samarbejde med sekretariatet.

Det overvejes, om lokaludvalget skal hyre en kendt moderator til at afvikle valgmødet. Det kan give
mødet en kvalitet, hvis kandidaterne mærker, at de skal yde mere end normalt. Det kan desuden
være en fordel, hvis det bliver nødvendigt at holde mødet på Teams som følge af corona-situationen.

Valgmødet indledes med valgflæsk til mødedeltagerne, hvorfor mødet er med tilmelding.

Debatvognsarrangement

Som optakt til valgmødet den 3. november 2021 holder et debatvognsarrangement den 27. oktober
2021 et centralt sted i bydelen. Hensigten er dels at gøre reklame for valgmødet og dels at tale med
borgerne om, hvad de synes, at kandidaterne til Borgerrepræsentationen skal spørges om indenfor
temaerne "Det gode byliv" og "Hvad skal vi gøre ved festen?" Kandidaterne til
Borgerrepræsentationen, der deltager i valgmødet, inviteres til at deltage i debatvognsarrangementet.
Arrangementet retter sig i hovedsagen mod Indre Bys beboere og i mindre grad mod brugerne af
Indre By.

Debatvognsarrangementet gennemføres ikke uden lokaludvalgsmedlemmers medvirken.

Valgmøder på Kayak Bar

Lokaludvalget besluttede i 2020 at samarbejde med Kayak Bar om valgmøder i maj og ultimo august
2021 på baren. Kjeld A. Larsen og Michael Thorup blev udpeget som lokaludvalgets tovholdere på
arrangementerne. Sekretariatet er i kontakt med Kayak Bar om, hvorvidt arrangementerne kan
gennemføres, når der er usikkerhed om hvilke corona-restriktioner, der gælder til den tid.
Lokaludvalget har afsat en ramme på 20.000 kr. til de to arrangementer.

 

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 60.000 kr. til valgmødet og
debatvognsarrangementet, hvis valgmødet skal holdes med moderator eller 40.000 kr., hvis
valgmødet skal holdes uden moderator. Pengene tages af puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
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1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget er vært for et
valgmøde den 3. november 2021 forud for kommunevalget.
Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at der skal serveres noget andet end
valgflæsk for mødedeltagerne i forbindelse med valgmødet den 3. november 2021.
Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at Bent Lohmann leder valgmødet
den 3. november 2021.
Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at i mødet den 10. juni 2021 tager
lokaludvalget stilling til et oplæg om rammerne for valgmødet den 3. november 2021, som
formandskabet udarbejder sammen med sekretariatet.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget indtil videre
planlægger ud fra, at det skal holde et debatvognsarrangement den 27. oktober 2021 et centralt
sted i bydelen som optakt til valgmødet den 3. november 2021. I mødet den 10. juni 2021 tager
lokaludvalget stilling til et oplæg om rammerne for debatvognsarrangementet den 27. oktober
2021 eller alternativer hertil, som formandskabet udarbejder i samarbejde med sekretariatet.

3. Lokaludvalget besluttede at afsætte en ramme på 60.000 kr. til valgmødet. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.
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11.  Temaer for dialog med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen (2021-0091845)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte temaer for lokaludvalgets dialog i mødet den 6. maj 2021 med
borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen, Radikale Venstre.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter temaer for lokaludvalgets dialog i
lokaludvalgsmødet den 6. maj 2021 med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen,
Radikale Venstre.

 

Problemstilling

Mette Annelie Rasmussen har givet tilsagn om at komme til lokaludvalgets møde den 6. maj 2021 og
drøfte lokale forhold med lokaludvalget. 

Mette Annelie Rasmussen er medlem af Teknik- og Miljøudvalget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter temaer for lokaludvalgets dialog i
lokaludvalgsmødet den 6. maj 2021 med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet giver Mette Annelie Rasmussen besked om hvilke temaer, lokaludvalget ønsker at drøfte
med hende

Lokaludvalgets møde den 6. maj 2021 indledes med drøftelsen med Mette Annelie Rasmussen.
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Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede følgende temaer for lokaludvalgets dialog i lokaludvalgsmødet den 6.
maj 2021 med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen, Radikale Venstre:

• Det fremgår af "KBH 2025 Klimaplanen - Roadmap 2021-2025", at for at sikre, at
København bliver CO -neutral i 2025, arbejder Københavns Kommune videre med at
analysere potentielle indsatser og tiltag, der kan reducere restudledningen på 430.000 ton
CO . Resultatet af dette arbejde vil blive fremlagt som tillæg til Roadmap 2021- 2025 i
2021. Hvornår kommer de konkrete tillæg, der nævnes?

• Hvordan ser Mette Annelie Rasmussen på et forslag om afgift på parkering på private
arealer?

• Hvordan ser Mette Annelie Rasmussen på det, som opfattes som "salami-metoden" i
håndteringen af Lynetteholm-projektet, dvs. opdelingen af Lynetteholm-projektet og de
tilhørende VVM-redegørelser?

• Vil Mette Annelie Rasmussen sætte gang i udarbejdelsen af bevarende lokalplaner i Indre
By?

• Hvad vil Mette Annelie Rasmussen gøre, hvis hun har flertal i Borgerrepræsentationen?
• Hvordan ser Mette Annelie Rasmussen på affolkningen af Indre By? 
• Hvordan holder vi på børnefamilierne i Indre By?
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12.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0071004)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

 

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper:

• Byudviklingsgruppen
• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen
• Puljegruppen

Lokaludvalgets ad hoc-grupper

• Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
• Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
• Arbejdsgruppe med borgere om udvikling af Kulturhuset Indre By
• Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
• Arbejdsgruppe om hoteller.

Kontaktgrupper

• Kultur
• Idræt, sundhed og ældre
• Turisme
• Erhverv
• Socialområdet
• Børn og unge 
• Integration

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
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• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen
• Godsnetværket
• Parkbrugerrådet for Ørstedsparken
• Parkbrugerrådet for Østre Anlæg
• By & Havns forum for lokaludvalg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

• Middelalderbyen
• Metropolzonen (Postdistrikt København V)
• Nansensgade-kvarteret
• Øster Farimagsgade-kvarteret
• Østerport
• Frederiksstaden og Nyboder
• Gammelholm og Nyhavn

 

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

 

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning

Byudviklingsgruppen

Kjeld A. Larsen oplyste, at Byudviklingsgruppen har møde den 22. april 2021. Her vil gruppen bl.a.
drøfte, hvilke spørgsmål der skal stilles til borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen, Radikale
Venstre, i lokaludvalgets møde den 6. maj 2021.
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  B-sag: Status på natte- og bylivskampagne (2021-0065744)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status om natte- og bylivskampagnen i 2021, som Team Sikker By
i Økonomiforvaltningen står for, til efterretning. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status om natte- og bylivskampagnen i 2021, som Team Sikker
By i Økonomiforvaltningen står for, til efterretning. Se løsningsafsnittet.

Problemstilling

I 2020 afsatte lokaludvalget 100.000 kr. til en nattelivskampagne, som Team Sikker By i
Økonomiforvaltningen skulle stå for. Lokaludvalget ønskede, at pengene skulle bruges på initiativer i
byrummet, der påvirker gæsterne i nattelivet til en bedre adfærd. Pengene blev ikke brugt, bl.a. fordi
corona-restriktionerne gjorde, at der stort set ikke var noget natteliv i Indre By det meste af 2020. I
stedet blev udeområder rundt om i kommunen rammen om unges sociale liv.

Reservationen af de 100.000 kr. til nattelivskampagnen er opretholdt i lokaludvalgets budget for
2021.

Som oplyst i en indstilling til mødet i lokaludvalget den 11. marts 2021 er Team Sikker By i
Økonomiforvaltningen i øjeblikket ved at konkretisere en bydækkende natte- og bylivskampagne,
som fra maj og året ud skal påvirke brugerne af byen til at udvise en roligere adfærd i nattelivet og på
byens udeområder. Kampagnen udvikles i samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen, Kultur- og
Fritidsforvaltningen og Københavns Politi. 

Kampagnen tager udgangspunkt i, at godt vejr vil betyde øget brug af byens udeområder og at der
som sidste sommer vil opstå udendørs hotspots,  især hvis corona-restriktionerne gør, at
nattelivsbranchen i Indre By fortsat skal holde lukket. Kampagnen kan justeres og vil blive opdateret i
takt med udviklingen i brugen af byen; herunder i takt med, at nattelivsbranchen i Indre By måtte
åbne igen. 

Den primære målgruppe er unge i alderen 18-26 år, der bor i Københavns Kommune, idet der bor ca.
110.000 unge i alderen 18-26 år i kommunen, men også unge i alderen 16-24 år, der bor i
omegnskommunerne, er blandt målgrupperne. Kampagnen har til hensigt at påvirke målgruppernes
adfærd, både mens de er ædru, og når de er berusede.
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De konkrete initiativer er endnu ikke fastlagt, men vil bl.a. omfatte brug af sociale medier og
plakatstandere i byrummet. Der vil blive målt på, hvordan de forskellige initiativer, der sættes i værk,
virker, så der undervejs kan justeres.

Lokaludvalgets drøftelse den 11. marts 2021

I mødet den 11. marts 2021 drøftede lokaludvalget en indstilling om at overføre 100.000 kr. til Team
Sikker By i Økonomiforvaltningen, øremærket til natte- og bylivskampagnen.

Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Lokaludvalget skal have indflydelse på kampagnen.
• Der kommer ikke noget ud af kampagnen.
• Der mangler information om, hvilke parametre der måles på, når der måles på virkning af

kampagnen.
• Lokaludvalget bør hellere samarbejde med Soundboks om en kampagne; noget

som Soundboks har tilbudt.
• Det er principielt forkert, at et lokaludvalg skal give penge til Økonomiforvaltningen.
• Kampagnen rammer ikke de unge fra omegnskommunerne, som er dem, der skaber

problemer i nattelivet.
• Økonomiforvaltningen skal bruge lokaludvalgets lokalkendskab og ikke lokaludvalgets

penge.
• Timingen for kampagnen er god i forhold til den forventede genåbning ovenpå coronakrisen.
• Målgruppen, de 18-26 år, er den rigtige.

Lokaludvalget besluttede at udsætte sagen til lokaludvalgets ekstraordinære møde den 25. marts
2021, idet sekretariatet skulle bede Team Sikker By i Økonomiforvaltningen om et konkret oplæg til
kampagne, som lokaludvalget kan tage stilling til. 

I mellemtiden blev det planlagte ekstraordinære lokaludvalgsmøde møde den 25. marts 2021 aflyst.

Løsning

Team Sikker By i Økonomiforvaltningen oplyser, at kampagnen lanceres i maj, med geografisk fokus
på udvalgte hotspots på byens udeområder, ex. pladser og parker langs havnen, i Indre By, i
brokvarterene mv. Kampagnen forventes at blive boostet lokalt flere gange henover sommeren,
afhængig af byens ”puls” og udviklingen i Corona-restriktionerne.

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager orienteringen til efterretning.

Økonomi

Reservationen af de 100.000 kr. på lokaludvalgets budget til natte- og bylivskampagnen opretholdes,
til det er endeligt afklaret, om lokaludvalget skal bidrage til kampagnen. Pengene er en del af puljen
"Egne projekter" på budgettet.

Team Sikker By har 175.000 kr. til kampagnen. 
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Videre proces

Lokaludvalget orienteres løbende om natte- og bylivskampagnen.

Beslutning

Lokaludvalget tog status om natte- og bylivskampagnen i 2021, som Team Sikker By i
Økonomiforvaltningen står for, til efterretning. Når kampagnen er sat i gang, vil lokaludvalget se på,
om det vil støtte de efterfølgende dele af kampagnen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Reducering af støjgener i Østre Anlæg ved skærpede ordensregler (2021-0092237)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget om reducering af støjgener i
Østre Anlæg ved at indføre skærpede ordensregler.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget, der fremgår af
løsningsafsnittet, om reducering af støjgener i Østre Anlæg ved skærpede ordensregler.

Problemstilling

Den 8. marts 2021 behandlede Teknik- og Miljøudvalget sagen "Reducering af støjgener ved
skærpede ordensregler for udvalgte parker, pladser og havnearealer". Teknik- og Miljøudvalget
besluttede, at Teknik- og Miljøforvaltningen skal udarbejde lokale ordensregler for visse kommunalt
ejede lokaliteter, som forbyder brug af forstærket musik fra mandag – fredag, og søn- og helligdage i
tidsrummet kl. 20.00 – 07.00 samt natten efter fredag – lørdag i tidsrummet kl. 22.00 – 9.00. De lokale
ordensregler skal tage højde for afstanden til de omkringliggende beboelser.

Det fremgår af indstillingen til Teknik- og Miljøforvaltningen, at omdrejningspunktet for udarbejdelsen af
lokale ordensregler er, at de kan håndhæves så længe formuleringen er klar og entydig. Politiet skal i en
given situation uden tvivl kunne konstatere, om lokalbestemmelsen er overholdt eller ej. En skærpet
lokal ordensregel skal altså omhandle et konkret afgrænset areal, dække over veldefinerede aktiviteter
og entydigt præcisere, hvordan de generende aktiviteter bliver reguleret.

Det fremgår videre af indstillingen, at de skærpede ordensregler skal annonceres via skiltning og skal
gælde for udvalgte bolignære kommunale ”hot spots”, hvor erfaringen viser, at der er udfordringer med
musik til ulempe. På nuværende tidspunkt har forvaltningen, Sikker By og politiet drøftet følgende
lokaliteter, hvor reglen kan gælde: dele af Nørrebroparken, dele af Fælledparken og de offentlige dele af
Islands Brygge. På fx Krøyers Plads og i Nordhavn (Sandkaj og Marmormolen) er det grundejernes
afgørelse, om de ønsker samme formulering af ordensregler, som udvalget evt. vedtager.

Løsning

Byudviklingsgruppen drøftede i sit møde den 25. marts 2021 Teknik- og Miljøforvaltningens indstilling
og Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 8. marts i sagen "Reducering af støjgener ved skærpede
ordensregler for udvalgte parker, pladser og havnearealer". Byudviklingsgruppen foreslår, at
lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget:
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"Med henvisning til Teknik- og Miljøudvalgets beslutninger den 8. marts 2021 i sagen "Reducering af
støjgener ved skærpede ordensregler for udvalgte parker, pladser og havnearealer":

Beboerne i området omkring Østre Anlæg har de seneste år været udfordret af forstærket musik fra
Østre Anlæg. Problemet voksede mærkbart, da Slots- og Kulturstyrelsen den 16. juni 2020 besluttede at
ændre åbningstiden i Kongens Have, så haven lukkede to timer tidligere end normalt: Kl. 20 i stedet for
kl. 22.

Ændringen i Kongens Haves åbningstid skete for at komme ulovlig og uacceptabel adfærd i strid med
ordensreglerne til livs og for at sikre, at alle havens gæster kan føle sig trygge. Men det betød, at festen
og den uacceptable adfærd rykkede til Østre Anlæg.

Indre By Lokaludvalg foreslår derfor, at Østre Anlæg bliver udpeget til et "hot spot" med samme
skærpede ordensregler for brug af forstærket musik som de øvrige "hot spots", der er nævnt i sagen
"Reducering af støjgener ved skærpede ordensregler for udvalgte parker, pladser og havnearealer".

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet,
om reducering af støjgener i Østre Anlæg ved skærpede ordensregler.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Sally Mountfield om, at det i mødet den 6. maj 2021
tager stilling til et brev til Teknik- og Miljøudvalget, om reducering af støjgener i Ørstedsparken
ved skærpede ordensregler.

Bilag
1. Indstilling og Teknik- og Miljøudvalgets beslutning om Reducering af støjgener ved skærpede
ordensregler for udvalgte parker, pladser og havnearealer
2. Artikel på Slots- og Kulturstyrelsens hjemmeside: Kongens Have lukker tidligt sommeren ud
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Høringssvar om udviklingsplan for Østre Anlæg og Kastellets udenværker
(2021-0091977)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen
om udviklingsplan for Østre Anlæg og Kastellets udenværker.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen
om udviklingsplan for Østre Anlæg og Kastellets udenværker, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med mail den 4. marts 2021 har Teknik- og Miljøforvaltningen sendt udviklingsplanen for Østre
Anlæg og Kastellets udenværker i høring i Parkbrugerrådet for Østre Anlæg og Kastellets
udenværker, hvor lokaludvalget er repræsenteret af Anton Skovle med Bent Lohmann som
suppleant. Svarfristen er den 29. april 2021.

Udviklingsplanen for Østre Anlæg og Kastellets udenværker er gældende fra 2021 til 2031. Det
overordnede mål med parkernes udvikling er at skabe en balance mellem fæstningsværket og
de kulturhistoriske værdier, den rekreative anvendelse og områdets naturværdier. Planen skal sikre,
at Østre Anlæg og Kastellets udenværker plejes, drives og udvikles på en måde som er i
overensstemmelse med fredningerne og parkernes tema som henholdsvis ´Den fuglevenlige park` og
´Forsvarshistorien`.

Planen beskriver hvilke tiltag, der påtænkes udført i planperioden. Tiltagene er opdelt i rekreative
udviklingsmuligheder og udviklingsmuligheder for landskab og natur. Der er dog ingen garanti for at
alle tiltag bliver udført, da dette afhænger af ressourcer og økonomi.

Den primære målgruppe for udviklingsplanen er Københavns Kommunes medarbejdere, der skal
anvende den som administrativt grundlag for forvaltningens arbejde. Den sekundære målgruppe er
interessenterne, som f.eks. foreninger, forretninger og andre, der har interesse i den nuværende og
fremtidige anvendelse og udvikling af området.

Løsning

Byudviklingsgruppen drøftede sagen i sit møde den 25. marts 2021. På baggrund af drøftelsen
foreslår formanden, at lokaludvalget sender følgende høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen:
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"Indre By Lokaludvalg takker for at have fået mulighed for at deltage i Parkbrugerrådet for Østre
Anlæg og Kastellets udenværker og for derigennem at have fået mulighed for at deltage i arbejdet
med en ny udviklingsplan for Østre Anlæg og Kastellets udenværker. Derudover takker lokaludvalget
for samarbejdet med Teknik- og Miljøforvaltningen om Parktræffet i august 2019.

Overordnet er lokaludvalget tilfreds med udviklingsplanen for Ørstedsparken, som forvaltningen har
sendt i høring, men vi har følgende bemærkninger:

• Når temaet for Østre Anlæg er "Den fuglevenlige park", skal der ikke være
højtaler-arrangementer i anlægget, og der skal være forbud mod at tage højtalere med ind i
anlægget. Højtalermusik stresser fuglelivet. Hvis der skal være musikarrangementer i Østre
Anlæg, skal kun akustiske arrangementer tillades.

• Lokaludvalget ser gerne, at en renovering af den store legeplads prioriteres.
• Lokaludvalget er ved at undersøge, hvordan Püchlers Bastion kan få det oprindelige udtryk

uden bevoksning tilbage. 
• Lokaludvalget er ved at undersøge, om der kan findes en anden placering for

Danmarksmonumentet.
• Østre Anlæg skal ikke rumme tekniske anlæg som nærgenbrugsstationer, sorteringspunkter

eller lignende.
• Vi beder om med jævne mellemrum at få en orientering om, hvordan det går med at

gennemføre udviklingsplanen, fx en gang om året.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Efter høringen udarbejder Teknik- og Miljøforvaltningen en hvidbog, der sammen med den evt.
tilrettede udviklingsplan forelægges Det Grønne Råd.

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at det af høringssvaret skal
fremgå, at lokaludvalget tager forbehold for etablering af et fritløbsområde for hunde på
Püchlers Bastion, fordi området ikke kan indhegnes og fordi det vil medføre efterladenskaber
på bastionen. Der skal gennemføres en borgerdialog om ideen om et fritløbsområde for hunde
på Püchlers Bastion, før forvaltningen går videre med ideen.

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om udviklingsplan for
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Østre Anlæg og Kastellets udenværker, der fremgår af løsningsafsnittet, med det tiltrådte
ændringsforslag.

Bilag
Udviklingsplan for Østre Anlæg og Kastellets udenværker
Bilag 1. Østre Anlæg: Eksisterende forhold
Bilag 2. Østre Anlæg: Rekreative udviklingsmuligheder
Bilag 3. Østre Anlæg: Udviklingsmuligheder for natur og landskab
Bilag 4. Kastellets udenværker: Eksisterende forhold
Bilag 5. Kastellets udenværker: Rekreative udviklingsmuligheder
Bilag 6. Kastellets udenværker: Udviklingsmuligheder for natur og landskab
Bilag 7. Retningslinjer for ændringer på fortidsminderne
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Høringssvar om udviklingsplan for Ørstedsparken (2021-0091963)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen
om udviklingsplan for Ørstedsparken.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen
om udviklingsplan for Ørstedsparken, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med mail den 4. marts 2021 har Teknik- og Miljøforvaltningen sendt udviklingsplanen for
Ørstedsparken i høring i Parkbrugerrådet for Ørstedsparken, hvor lokaludvalget er repræsenteret af
Jens Erik Frandsen med Bent Lohmann som suppleant. Svarfristen er den 29. april 2021.

Udviklingsplanen for Ørstedsparken er gældende fra 2021 til 2031. Det overordnede formål med
parkens udvikling er at skabe en balance mellem fæstningsværket og de kulturhistoriske værdier,
den rekreative anvendelse og områdets naturværdier. Planen skal sikre, at det fredede
område plejes, drives og udvikles på en måde, der er i overensstemmelse med naturfredningen og
parkens tema som romantisk kulturhave.

Planen beskriver hvilke tiltag, der påtænkes udført i planperioden. Tiltagene er opdelt i rekreative
udviklingsmuligheder og udviklingsmuligheder for natur og landskab. Der er dog ingen garanti for at
alle tiltag bliver udført, da dette afhænger af ressourcer og økonomi.

Den primære målgruppe for udviklingsplanen er Københavns Kommunes medarbejdere, der skal
anvende den som administrativt grundlag for forvaltningens arbejde. Den sekundære målgruppe er
interessenterne, som f.eks. foreninger, forretninger og andre, der har interesse i den nuværende og
fremtidige anvendelse og udvikling af området.

Løsning

Byudviklingsgruppen drøftede sagen i sit møde den 25. marts 2021. På baggrund af drøftelsen
foreslår formanden, at lokaludvalget sender følgende høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen:
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"Indre By Lokaludvalg takker for at have fået mulighed for at deltage i Parkbrugerrådet for
Ørstedsparken og for derigennem at have fået mulighed for at deltage i arbejdet med en ny
udviklingsplan for Ørstedsparken. Derudover takker lokaludvalget for samarbejdet med Teknik- og
Miljøforvaltningen om Parkbrugertræffet i august 2019.

Overordnet er lokaludvalget meget tilfreds med udviklingsplanen for Ørstedsparken, som
forvaltningen har sendt i høring, men vi har følgende bemærkninger:

• Vi ser gerne, at man prioriterer initiativer, der kan føre til mere biodiversitet i Ørstedsparken. 
• Vi ser især gerne, at der tages initiativer til at få biodiversitet i voldgravssøen i

Ørstedsparken. 
• Vi ser gerne, at renovering af de to legepladser i Ørstedsparken prioriteres. Begge legepladser

er populære og meget benyttet.
• Vi mener, at anvendelsen af Ørstedsparken til arrangementer, events og lignende skal

begrænses, og at parken i større grad end nu får karakter af fred og ro-zone.
• Vi foreslår, at der ikke tillades arrangementer med højtalermusik i Ørstedsparken; altså, at

musikarrangementer i parken skal være akustiske. 
• Vi beder om med jævne mellemrum at få en orientering om, hvordan det går med at

gennemføre udviklingsplanen, fx en gang om året.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Efter høringen udarbejder Teknik- og Miljøforvaltningen en hvidbog, der sammen med den evt.
tilrettede udviklingsplan forelægges Det Grønne Råd

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at følgende skal fremgå af
høringssvaret: Ørstedsparken er opkaldt efter brødrene H.C. Ørsted og A.S. Ørsted. Når
skulpturen af H.C. Ørsted er markeret på kortet i bilag 1, bør skulpturen af A.S. Ørsted også
markeres.

2. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lars Vedel Jørgensen og Bent Lohmann om, at
det af høringssvarets 5. og 6. dot skal fremgå, at i mødet den 6. maj 2021 vil lokaludvalget tage
stilling til, i hvilken grad lokaludvalget mener, at Ørstedsparken skal anvendes til
arrangementer, events o.l. og herunder til arrangementer med højtalermusik.
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Indre By Lokaludvalg godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen
om udviklingsplan for Ørstedsparken, der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte
ændringsforslag.

Bilag
Udviklingsplan for Ørstedsparken
Bilag 1. Eksisterende forhold
Bilag 2. Rekreative udviklingsmuligheder
Bilag 3. Udviklingsmuligheder for natur og landskab
Bilag 4. Retningslinjer for ændringer på fortidsminderne
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Høringssvar om placering af offentligt toilet på Nytorv (2021-0071022)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om placeringen
af et offentligt toilet på Nytorv.

 

 

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har bemærkninger
til placeringen af et offentligt toilet på Nytorv, jf. løsningsafsnittet og bilaget.

Problemstilling

Med mail den 26. marts 2021 har Teknik- og Miljøforvaltningen bedt om et høringssvar vedr.
placeringen af et offentligt toilet på Nytorv. Der er tale om sæsontoilet med to toiletrum og udvendigt
pissoir, som vil være døgnåbent i perioden 1. april til 1. oktober. Toilettet øger derved toiletkapacitet i
den varmere årstid, hvor der er øget ude- og natteliv i området.

Forvaltningen har undersøgt mulighederne for placering af toilettet på Nytorv, som pga. af bl.a.
tekniske hensyn er meget begrænset. Forvaltningen forslår at placere toilettet overfor
Domhusbygningen i forlængelse af det eksisterende støbejernspissoir.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har
bemærkninger til den foreslåede placering af et offentligt toilet på Nytorv.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Teknik- og Miljøforvaltningen om, at lokaludvalget ikke har bemærkninger til
den foreslåede placering af et offentligt toilet på Nytorv.
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Beslutning
Lokaludvalget besluttede at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har bemærkninger til
placeringen af et offentligt toilet på Nytorv.

Bilag
1. Høringsbrev om placering af offentligt toilet på Nytorv
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Høringssvar om ændring af skoledistrikter til skoleåret 2022-2023 (2021-0091988)

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at meddele Børne- og
Ungdomsforvaltningen, at lokaludvalget ikke har bemærkninger til sagen ”Ændring af
skoledistrikter til skoleåret 2022/2023”.

Problemstilling

Børne- og Ungdomsudvalget har på udvalgsmødet den 10. marts 2021 behandlet indstillingen
”Ændring af skoledistrikter til skoleåret 2022/2023”. Udvalget vedtog at sende indstillingen i høring i
bl.a. lokaludvalgene med høringsfrist den 23. april 2021.

De foreslåede ændringer vedrører ikke Indre By.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget meddeler Børne- og Ungdomsforvaltningen, at lokaludvalget
ikke har bemærkninger til sagen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalgets svar lægges på Bliv Hørt-portalen.

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at meddele Børne- og Ungdomsforvaltningen, at
lokaludvalget ikke har bemærkninger til sagen ”Ændring af skoledistrikter til skoleåret 2022/2023”.

Bilag
1. Høringsbrev om skoledistrikter (ikke på papir)
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2. Ændring af skoledistrikter til skoleåret 2022-2023
3. Kapacitet i Indre By skoledistrikt
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Dialogmøde med byudviklere og andre interessenter om strøggaderne i Indre By
(2021-0091507)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde offentligt dialogmøde med byudviklere og andre
interessenter om strøggaderne i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg holder et offentligt dialogmøde med byudviklere og andre interessenter
om strøggaderne i Indre By, jf. løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 15.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at formandskabet planlægger og gennemfører mødet
sammen med sekretariatet.

Problemstilling

Mange butikslokaler i strøggaderne i Indre By er ikke udlejet og står tomme. Formandskabet har talt
med Wonderful Copenhagen om situationen. Wonderful Copenhagen er enig i, at det er et problem i
forhold til oplevelsen af København.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget inviterer byudviklere og andre interessenter til et offentligt
dialogmøde om strøggaderne i Indre By. Udgangspunktet for mødet er, at mange butikslokaler i
strøggaderne i Indre By ikke er udlejet og står tomme, hvilket skæmmer oplevelsen af gaderne og af
bymiljøet.

Hensigten med mødet er dels at få afdækket årsagerne til, at butikslokalerne ikke er udlejet, og dels
at opnå en fælles forståelse af at Strøggaderne er centrale for oplevelsen af København. Mødet skal
ses i lyset af, at der er udsigt til at corona-restriktionerne snart lempes så meget, at bylivet i gaderne
og herunder turismen vender tilbage. 

Følgende inviteres til at deltage: Ejere af ejendomme i strøggaderne, ejendomsdevelopere, mæglere
med speciale i handel med butikslokaler, Wonderful Copenhagen, KBH - Commerce &
Culture, Økonomiforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen og beboerforeningerne i
Middelalderbyen.
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Offentligheden inviteres til at deltage, men i størstedelen af mødet skal ovennævnte interessenter
taler sammen om

• årsager til, at butikslokaler står tomme
• hvad de tomme butikslokaler gør ved strøggaderne
• strøggadernes betydning for oplevelsen af København
• hvilket byliv strøggaderne skal rumme.

med lokaludvalget som facilitator af samtalen.

Formandskabet planlægger og gennemfører mødet sammen med sekretariatet.

Økonomi

Udgangspunktet er, mødet holdes som et fysisk møde, hvorfor det foreslås, at der afsættes en
ramme på 15.000 kr. til mødet, som tages af puljen til borgerdialogaktiviteter. Der vil være udgifter til
annoncering, lokaleleje og forplejning.

Videre proces

Tovholderne planlægger og gennemfører mødet. Mødet holdes senest i september 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at holde et offentligt dialogmøde med byudviklere og andre
interessenter om strøggaderne i Indre By, jf. løsningsafsnittet.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Sally Mountfield om, at mødet også skal handle om små
butikkers vilkår.

3. Lokaludvalget besluttede at afsætte en ramme på 15.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen
til borgerdialogaktiviteter.

4. Lokaludvalget udpegede Maja Tini Jensen, Hans-Henrik T. Ohlsen, Marietta Bonnet, Niels
Kongshaug, Sarah Toftkær, Lars Vedel Jørgensen og Sally Mountfield til at planlægge og
gennemføre mødet sammen med formandskabet og sekretariatet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Status på "Trafikkonference 2021 - Indre By"  (2021-0091989)

Indre By Lokaludvalg skal tage status på lokaludvalgets "Trafikkonference 2021 - Indre By" til
efterretning. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på "Trafikkonference 2021 - Indre By" til efterretning. Se
løsningsafsnittet og bilaget.

Problemstilling

I mødet den 11. marts 2021 drøftede lokaludvalget et oplæg fra lokaludvalgsmedlemmerne Susan
Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus til en trafikkonference, som de havde udarbejdet sammen med
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn. 

Deres forslag var, at borgere og erhverv i Indre By på konferencen taler om, hvordan de kan
medvirke til at nå målet i den gældende kommuneplan for Københavns Kommune om at blive
verdenens første CO2-neutrale hovedstad i 2025, og at færdsel med bil skal udgøre max 25 %.

Det fremgår videre af deres oplæg, at baggrunden for konferencen er, at der foreligger en række
trafikprojekter, som overlapper hinanden og gør det vanskeligt for lokaludvalget og borgerne at
overskue hvad der er i spil. Det drejer sig bl.a. om Metropolzoneprojektet, reduceret trafik i
Middelalderbyen, mobilitetsanalyser, omdannelse af Vesterbro Passage, Lynetteholm
og Østlig Ringvej.

Kommunen har tillige nogle vedtagne målsætninger på klima- og trafikområdet, som borgere
erhverv skal medvirke til at opfylde.

Med trafikkonferencen var det ønsket at få skabt mulighed for en borgerdialog om trafik set i
sammenhæng med de overordnede målsætninger, som er vedtaget af politikerne.

Lokaludvalgets beslutninger den 11. marts 2021

I mødet den 11. marts 2021 bemyndigede lokaludvalget Susan Brinck, Kjeld A. Larsen og Ingolf
Ibus samt Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til at arbejde videre med "Trafikkonference
2021 - Indre By".
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I mødet drøftede lokaludvalget konferencens indhold og de foreslåede oplægsholdere. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Der mangler kvinder blandt de faglige oplægsholdere. Det skal laves om.
• De valgte faglige oplægsholdere har forudsigelige holdninger.
• Det er et forkert panel. Beboerne og bilejerne er ikke repræsenteret.
• Valget af oplægsholdere rammer ikke rigtigt. Horisonten skal være bredere.
• Der mangler sammenhæng mellem overskriften på konferencen om CO2-neutral bydel

og konferencens indhold, der i hovedsagen handler om bilisme. CO2-neutral bydel er mere
end bilisme. Der mangler nogle vinkler på problemstillingen, fx. restauranternes bidrag til
CO2-udledning. Overskriften er et relevant tema at drøfte på en konference.

• Bilismen er en klimaudfordring.
• Det handler om trafikken ind og ud af Indre By.
• Lokaludvalget skal varetage beboernes interesse.
• Det handler om kampen om pladsen.
• Oplægsholderne skal ikke repræsentere interessegrupper.
• Konferencen kan understøtte en konklusion om, at el-biler er løsningen, at benzinbiler skal ud

af byen og at CO2-neutralitet er en nødvendighed.

Lokaludvalget drøftede også, hvem konferencens målgrupper er. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

• Brugerne af Indre By bør være blandt målgrupperne.
• Målgruppen bør være bred. Dem, der arbejder i Indre By, bør også være blandt

målgrupperne.

Derudover drøftede lokaludvalget, om "Trafikkonference 2021 - Indre By" skal holdes på en hverdag i
dagtimerne i juni måned. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Folk er i sommerhuset i weekenden, så konferencen skal holdes på en hverdag.
• Konferencen kan holdes efter sommerferien. Det vil give mere tid til at planlægge den.
• Hvis konferencen holdes efter sommerferien, kommer den for tæt på kommunevalget i

november
• Der pågår trafikforhandlinger på Christiansborg. Trafikkonferencen kan afvente resultatet af

forhandlingerne
• Trafikkonferencen kan være med til at præge forhandlingerne på Christiansborg.

Lokaludvalget besluttede derpå, at "Trafikkonference 2021 - Indre By" skal holdes på en
hverdagsaften i juni måned fx med start kl. 16.30.

Endelig drøftede lokaludvalget spørgeskemaet om trafikvaner, der ses i bilaget. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Spørgeskemaet er i orden
• Det er ikke sikkert, at sekretariatet teknisk har mulighed for at opstille spørgeskemaet som

ønsket. Susan Brinck holder et møde med sekretariatet om det.
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Lokaludvalget besluttede at afsætte en ramme på 40.000 kr. til "Trafikkonference 2021 - Indre By".
Pengene tages af puljerne "Egne projekter" og "Borgerdialogaktiviteter".

Løsning

Status

Gruppen bag trafikkonferencen har besluttet at holde konferencen den 1. september 2021. I bilaget
ses de oplægsholdere, som de har inviteret til at deltage.

Lokaludvalgets sekretariat og Susan Brinck er ved at undersøge, hvordan spørgeskemaet til Indre By
Borgerpanel om trafikvaner teknisk kan sættes op i systemet, som sekretariatet anvender til
borgerpanelundersøgelser.

Gruppen bag trafikkonferencen har foreslået en række virksomheder i Indre By at bede deres
medarbejdere besvare samme spørgeskemaundersøgelse.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 40.000 kr. til trafikkonferencen. Pengene tages af puljerne
"Egne projekter" og "Borgerdialogaktiviteter".

Videre proces

Trafikkonferencen holdes den 1. september 2021 med ankomst kl. 16/16.30 og afslutning kl. ca.
20.30.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på "Trafikkonference 2021 - Indre By" til efterretning.

Bilag
1. Inviterede oplægsholdere
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, april 2021 (2021-0092466)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning. 

Problemstilling

Siden mødet den 11. marts 2021 har lokaludvalget modtaget en række henvendelser.

Løsning

1. Adelgade

Med mail den 12. marts 2021 oplyste en borger, at hun har boet ud til  Adelgade i mere end 30 år og
nu tænker, at det snart må være tiltrængt  med en ny belægning i gaden og gerne med en lynlås, for
hun har aldrig oplevet en gade, som så ofte bliver gravet op hist og pist.

Sekretariatet bad den 22. marts 2021 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.
Forvaltningen har endnu ikke svaret.

2. Parkering i Middelalderbyen

Med mail den 13. marts 2021 foreslog en borger, at lokaludvalget efterspørger en tidsplan for
etablering af erstatningsparkeringspladser for de parkeringspladser, der er blev nedlagt i
Middelalderbyen de sidste 10 år. Han oplyste, at der er nedlagt næsten 300 parkeringspladser i
perioden.

Sekretariatet bad med mail den 26. marts 2021 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og
lokaludvalget. Forvaltningen har endnu ikke svaret.

3. Erstatningsparkeringspladser for fjernelse af parkeringspladser ved byrumsforsøg

Med mail den 17. marts 2021 foreslog Stræderne og Strøgets Beboerforening lokaludvalget
at spørge  Teknik- og Miljøudvalget, om Teknik- og Miljøudvalget vil sikre, at der etableres 71
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erstatningsparkeringspladser for beboere (fx i P-hus under Israels Plads) i perioden juni-september
2021, hvor trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen løber. 

Derudover oplyste Stræderne og Strøgets Beboerforening, at til sagen i Teknik- og Miljøudvalget den
8. marts 2021 "Bedre forhold for cyklister i Vendersgade" afgav Konservative og Venstre følgende
protokolbemærkning:

”Partierne er glade for, at det er lykkes at skabe mere trygge forhold for cyklisterne, og at der for
bilisterne er skabt 380 nye beboerparkeringspladser i anlægget under Israels Plads.”

Stræderne og Strøgets Beboerforening forstår ikke protokolbemærkningen, eftersom der i 2017 blev
skabt 380 parkeringspladser under Israels Plads som erstatning for parkeringspladser, der blev
fjernet  2016-2017; erstatningspladserne er derfor ikke nye og kan ikke regnes som erstatning for
parkeringspladser som nedlægges fremover, skriver Stræderne og Strøgets Beboerforening. 

Endelig spørger Stræderne og Strøgets Beboerforening om hvor mange år frem, beboerne er sikret
erstatningsparkeringspladser under Israels Plads.

Sekretariatet bad den 22. marts 2021 Teknik- og Miljøforvaltningen svare Stræderne og Strøgets
Beboerforening og lokaludvalget. Forvaltningen har endnu ikke svaret.

4. Toldbodgade

Med mail den 26. marts 2021 skrev en borger, at det er kommet hende for øre, at det påtænkes at
ensrette Toldbodgade og etablere cykelsti. Hun bad lokaludvalget kaste lidt lys på den planlægning
dette initiativ er en del af. Borgeren gav udtryk for, at hun er nysgerrig på den overordnede
prioritering og planlægning, idet en ensretning på Toldbodgade kan være en fredeliggørelse, men
den kan, afhængig af den øvrige planlægning i byen, også blive trafikkorridor for flyttet trafik.

Sekretariatet orienterede hende den 29. marts 2021 om, at de politiske partier bag aftalen om
Overførselssagen 2020-21 er enige om at fredeliggøre Toldbodgade med ensretning, cykelstier mv.,
og at midlerne hertil indgår i forhandlingerne om kommunens budget 2022. Partierne er endvidere
enige om, at Teknik- og Miljøforvaltningen skal i dialog med Slots- og Kulturstyrelsen om at
omdanne turistbusholdepladsen ved Amaliehaven til bilparkeringspladser, herunder
ladestanderpladser.

Derudover bad Sekretariatet den 29. marts 2021 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og
lokaludvalget. Forvaltningen har endnu ikke svaret.

5. Gammel Strand

Med mail den 19. marts 2021 skrev en borger, at forvaltningen tidligere har oplyst, at skurene på
Gammel Strand skulle tages tages ned den 1. marts 2021. Hun spurgte, om der er givet dispensation
for at forlænge tilladelsen og i så fald hvor længe.

Sekretariatet bad den 22. marts 2021 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og
lokaludvalget. Forvaltningen har endnu ikke svaret.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

22.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2021-pulje, april 2021 (2021-0071028)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning - se bilaget

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning - se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning.

 

Bilag
Økonomioversigt
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INDRE BY LOKALUDVALG

23.  Meddelelser (2021-0071022)

Beslutning
Turbinehallerne

Bent Lohmann oplyste, at han har været i kontakt med Årstiderne Arkitekter om et ændret projekt for
Turbinehallerne. Han vil aftale et møde med dem. Projektet skal kobles på kvarterplanen for
Borgergade/Adelgade-kvarteret, som lokaludvalget arbejder med.

 

Lynetteholm

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget og fire andre lokaludvalg er vært for et digitalt borgermøde
om Lynetteholm-projektet på TV 2 Lorry den 11. april kl. 19.55. Lokaludvalgene har sørget for
tilmeldinger til mødet samt indsamling af spørgsmål, mens TV2 Lorry har ansvaret for mødet,
herunder for sammensætningen af panelet.

 

Orienteringsmøde om fodbold-EM

Bent Lohmann oplyste, at den 26. april 2021 kl. 19.30 har lokaludvalget møde med Teknik- og
Miljøforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen, DBU og politiet om fodbold-EM i København og om
aktiviteterne i Indre By i den forbindelse. Fodbold-EM starter den 11. juni 2021. Lokaludvalget
inviteres til mødet med en mail fra sekretariatet.

 

Trafikkonference - Indre By

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalgets arrangørgruppe vedr. trafikkonferencen den 1. september
2021 er ved at sammensætte et program med oplægsholdere. Programmet kommer på dagsordenen
for lokaludvalgets møde den 6. maj 2021 som sag til efterretning.

Side 67



INDRE BY LOKALUDVALG

24.  Eventuelt (2020-0067045)
 

 

Beslutning
Gunna Starck oplyste, at der på Torvehallernes areal er opsat madvogne og et telt, og spurgte om
det er i overensstemmelse med lokalplanen for området.
Bent Lohmann svarede, at sekretariatet sender hende lokalplanen.

Sally Mountfield spurgte, om hvad status er på udeserveringer. Bent Lohmann svarede, at de åbner
den 6. maj 2021. Sekretariatet sender den seneste sag i Teknik- og Miljøudvalget om udeservering til
hende.

Hans-Henrik T. Ohlsen oplyste, at han samarbejder med Miljøpunkt Indre By-Christianshavn om en
podcast om grønne emner.
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INDRE BY LOKALUDVALG

Om mødet i Indre By Lokaludvalg den 8. april 2021
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.24.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referater og godkendelse af dagsordenen
17. Høringssvar om placering af offentligt toilet på Nytorv
18. Høringssvar om ændring af skoledistrikter til skoleåret 2022-2023
20. Status på "Trafikkonference 2021 - Indre By"
21. Henvendelser til lokaludvalget, april 2021
22. Status på lokaludvalgets 2021-pulje, april 2021
3. Dialog med borgerrepræsentant Henrik Appel Esbensen, Socialdemokratiet, om aktuelle temaer
4. Restaurations- og nattelivet
5. Borgerdialog om trafik- og byrumsforsøg i Middelalderbyen
6. Forskønnelse og bedre biodiversitet i Peblinge Sø og Sortedams Sø
7. Store skoler på små grunde
8. Svenskegade-kvarterets postnummer
9. Tilpasning af lokaludvalg
10. Valgmøde og debatvognsarrangement forud for kommunevalget
11. Temaer for dialog med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen
12. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
13. Status på natte- og bylivskampagne
14. Reducering af støjgener i Østre Anlæg ved skærpede ordensregler
15. Høringssvar om udviklingsplan for Østre Anlæg og Kastellets udenværker
16. Høringssvar om udviklingsplan for Ørstedsparken
19. Dialogmøde med byudviklere og andre interessenter om strøggaderne i Indre By
23. Meddelelser
24. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann

Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen

Tivolis Venner Jep Loft

Miljøpunkt Indre By/Christianshavn Marietta Bonnet

A/B Gothersgade 150 Bartholinsgade 1 Sarah Toftkær
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Grønnegade Kvarters Beboerforening Hannibal C. Holt

Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus

Foreningen til fremme for facadebeplantning Niels Kongshaug

KBH K – Commerce & Culture Maja Tini Jensen

Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield

Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik T. Ohlsen

Gammelholm Beboerforening Michael Thorup

Bo Bedre Bedst Susan Brinck

Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen

Radikale Venstre Steen Juhl Olesen

Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen

Enhedslisten Gunna Starck

Alternativet Kim Hyttel-Sørensen

Fraværende med afbud

Anton Skovle. I stedet deltog hans 1. suppleant Sarah Toftkær.
Lean Milo. I stedet deltog hans 2. suppleant Niels Kongshaug.
Jens Erik Frandsen og hans suppleant.
Ulla Ekberg og hendes suppleant.
Jens Vexø. Han har ingen suppleant.

Fraværende uden afbud

Peter Stakemann.

Fraværende i mødet

Niels Kongshaug ankom til mødet kl. 18.58 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Kim Hyttel-Sørensen forlod mødet kl. 20.20 under behandlingen af dagsordenens punkt 4.
Hannibal C. Holt forlod mødet kl. 20.49 under behandlingen af dagsordenens punkt 5.
Susan Brinck forlod mødet kl. 22.18 efter behandlingen af dagsordenens punkt 23.
Steen Juhl Olesen forlod mødet kl. 22.21 under behandlingen af dagsordenens punkt 24.

 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 6. maj 2021 kl. 18.30-22.30 på Teams.
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